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Z obecního úřadu
Upozornění pro ubytovatele
Nezapomínejte na své povinnosti vůči obecnímu úřadu. 
Každoročně: 
– předkládejte ubytovací knihy ke kontrole,
– odvádějte místní poplatky včas – tj. do 31. 7.,
– hlaste začátek, změny a ukončení ubytovací činnosti,
Postihy (sankce) dle nově platného daňového řádu č. 280/2009 Sb. jsou nemilosrdné.

Stavební úpravy v ZŠ a MŠ Deštné v Orlických horách
V měsíci dubnu proběhl v naší škole zápis, který potvrdil zvýšený zájem rodičů o umístění 

dětí do mateřské školy. Proto byly v budově základní školy vytipovány prostory, v nichž vznikne 
další oddělení mateřské školy. A tak během prázdnin nastoupí do školy řemeslníci, kteří prove-
dou stavební úpravy. Se zahájením nového školního roku se zvýší kapacita o 15 míst. 

 
Jízdní řády
V loňském roce došlo k zásadním změnám v jízdních řádech. Letos nás od 12. 6. 2011 

čekají jen dílčí úpravy. Dojde ke zrušení autobusové linky Deštné – Dobruška, odjezd 5:28 h. 
Spoj na Nové Město nad Metují zůstane zachován, a tak pokud budete cestovat v této době 
do Dobrušky nebo Opočna, přestoupíte v Ohnišově. Pokud budete cestovat do Hradce Krá-
lové, budete moci využít autobusové linky z Nového Města nad Metují. Zrušení tohoto spoje 
nejvíce postihne obyvatele Plasnice, kteří budou muset využít pouze zastávku Na Úhoru.

Další změny v autobusové dopravě se týkají objízdných tras v souvislosti s opravou komuni-
kace Úhor – Sedloňov, kdy dojde k úplné uzavírce této silnice. Autobusové linky budou využívat 
objízdné trasy, dojde ke zpoždění některých spojů a budou ukončeny v zastávce Deštné-sjez-
dovka. Bližší informace sledujte na autobusových zastávkách, či v autobusech. 

Znak obce a jeho použití 
Naše obec má své obecní symboly již od roku 2002. Jsou jimi obecní znak a obecní prapor. 

To jsou věci všeobecné známé. Málokdo ale ví, že jejich používání je přesně vymezeno obecně 
závaznou vyhláškou č. 1/2002. V ní je uveden jednak popis obecních symbolů, ale také přesná 
pravidla pro jejich užívání. Její úplné znění je zveřejněno na internetových stránkách obce. 
A tak ti z vás, kteří byste je rádi užívali, seznamte se podrobně s pravidly, abychom předešli 
případným sankcím. AK
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Zastupitelstvo obce jednalo 

Výpis usnesení 
z 5. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách 

ze dne 5. února 2011

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určilo:
-  Ověřovatele zápisu ing. Jiřího Berana a ing. Petra Prouzu, zapisovatelku Lenku Zábran-

skou.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schválilo:
– Program zasedání.
– Rozpočet obce na rok 2011 s příjmy ve výši 9,402.940,- Kč a výdaji ve výši 11,549.420,- Kč. 
– Rozpočtový výhled obce na období 2012 - 2014.  
– Prodej pozemků p. č. 576/2 o výměře 280 m², 576/3 o výměře 104 m², 576/4 o výměře 

 106 m², 576/5 o výměře 18 m² v k. ú. Jedlová v Orlických horách za cenu 250 Kč/m² XXXX 
 s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí kupující.

– Prodej pozemku parc. č. 690/4 v k. ú. Jedlová v Orlických horách o výměře 450 m² 
 za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí 
 kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Prodej pozemku parc. č. 691/3 v k. ú. Jedlová v Orlických horách o výměře 450 m² 
 za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí 
 kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Prodej pozemků parc. č. 37/12 o výměře 257 m² a parc. č. 37/14 o výměře 37 m², obou 
 v k. ú. Jedlová v Orlických horách za cenu 250,-Kč/ m² XXXX s tím, že náklady spojené 
 s převodem nemovitostí hradí kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, 
 jinak bude stanovená cena neplatná.

– Prodej oddělené části z pozemku parc. č. 795/3 v k. ú. Jedlová v O. h. XXXX za cenu 
 250,- Kč/m², přičemž přesná výměra bude známa po vyhotovení GP. Náklady spojené 
 s převodem nemovitostí a vypracováním GP hradí kupující, prodej bude realizován 
 nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Pronájem pozemku parc. č. 116/1  v k. ú. Jedlová  v  Orlických  horách  XXXX za roční 
 nájemné 400,- Kč/ha (min. 100,- Kč/rok), přičemž nájemní smlouva bude uzavřena 
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 od 4. 3. 2011 na dobu neurčitou s 2 měsíční výpovědní lhůtou.
– Záměr prodeje pozemku parc. č. 644/17  v k. ú. Deštné v Orlických horách.
– Záměr prodeje pozemku parc. č. 168/1 a 1159, obou  v k. ú. Jedlová v Orlických horách.
– Zařazení komunikace na pozemku  parc. č. 5/6  v k. ú. Jedlová v Orlických horách do sítě 

 místních komunikací.
– Záměr pronájmu pozemku parc. č.. 786/2 v k. ú. Deštné v Orlických horách.
– Záměr prodeje CAS 25 Š 706 Trambus. 
– Záměr prodeje oddělené části pozemku z  parc. č. 644/18  v k. ú. Deštné v Orlických horách.
– Záměr pronájmu části pozemku parc. č. 690/1 v k. ú. Jedlová v Orlických horách.
– Zprávu o hospodaření VaK za r. 2010.
– Předložený návrh rozpočtu DSO Region OH na rok 2011, příjmy ve výši 340.140,- Kč 

 a výdaje ve výši 340.140,- Kč.
– Předložený rozpočtový výhled DSO Region OH na léta 2012-2014.
– Dodatek č. 2 k Veřejnoprávní smlouvě o výkonu části přenesené působnosti obce, 

 uzavřené s Městem Dobruška, sídlem nám. F. L. Věka 11, 518 01 Dobruška, IČ 00274879.
– Udělení výjimky z územního plánu do 1000 m² pro výstavbu domu na pozemku 

 parc. č. 245/6 v k. ú. Deštné v Orlických horách, odděleného z pozemku parc. č. 245/1 
 v k. ú. Deštné v Orlických horách s tím, že souhlas se stavbou bude vydán po předložení 
 projektové dokumentace.

– Vypracování projektové dokumentace pro stavební povolení na akci: „Stavební úpravy 
 ZŠ a MŠ v Deštném v Orlických horách“, projektantem Ivo Hagarou, Kounov-Rozkoš 5,
 518 01 Dobruška dle předložené nabídky.

– Podání žádosti o dofi nancování projektu „Intenzifi kace ČOV Deštné v Orlických horách“ 
 z programu „Rozvoj infrastruktury v oblasti vodního hospodářství obcí do 2000 obyvatel“ 
 a vypracování žádosti fi rmou Ekologický rozvoj a výstavba, s. r. o., IČ 2750451 na základě 
 mandátní smlouvy č. 10/2010.

– Dodatek č. 3 Mandátní smlouvy uzavřené s fi rmou Ekologický rozvoj a výstavba s. r. o.  
 dne 22. 12. 2008, sídlem nám. Československé armády 37, 551 01 Jaroměř, IČ 27504514.   

– Uzavření Mandátní smlouvy č. 14/2011  s fi rmou Ekologický rozvoj a výstavba, s. r. o., 
 sídlem nám. Československé armády 37, 551 01 Jaroměř, IČ 27504514.   

– Dohodu na zrušení Smlouvy o obstarání věci ze dne 25. 9. 2007 včetně navazujícího 
 Dodatku č. 1 ze dne 22. 1. 2008 uzavřených s ing. Janem Šimerdou, bytem Mírová 1540, 
 516 01 Rychnov nad Kněžnou, IČ 73581755 a schvaluje uzavření smlouvy nové 
 s platností od 1. 3. 2011.   

– Uzavření smlouvy s Tomášem Hejdukem, bytem čp. 140, 517 91 Deštné v Orlických 
 horách, IČ 67476279, spočívající v umístění a provedení stavby – zpevněných ploch 
 a sjezdů v rámci stavebních úprav čp. 220. 

– Uzavření nájemní smlouvy na gynekologickou ambulanci v Deštném v Orlických horách 
 v čp. 133 s XXXX, roční nájem ve výši Kč 3.500,- a úhrada nákladů spojených s chodem 
 ordinace. 

– Poskytnutí příspěvku Římskokatolické farnosti ve výši 5.000,- Kč na elektrifi kaci kostela 
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 sv. Máří Magdaleny v Deštném v Orlických horách. 
– Poskytnutí příspěvku WRC Pardubice v max. výši 1.200,- Kč na věcné ceny do soutěže 

 Orlické westernové dny. 
– Podání žádosti ZŠ a MŠ Deštné v Orlických horách z projektu Enviromentální výchova, 

 vzdělávání a osvěta, vyhlášeným Královehradeckým krajem.
– Podání žádosti do FMP Euroregionu Glacensis, společná spolupráce s partnerským 

 městem Duszniki Zdroj a obcemi Sedloňov a Olešnice v Orlických horách.
 
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách neschválilo:
– udělení výjimky z územního plánu pro výstavbu 2 domů na pozemku do 1000 m2 - 

 parc. č. 201/3 v k. ú. Jedlová v Orlických horách. 

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách zamítlo:
– Nabídku České spořitelny, a. s. na svěření volných fi nančních prostředků.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách uložilo:
– Kontrolnímu výboru prověřit nákladovost bankomatu a výhled jeho provozování na další 

 období.  
– Starostce a fi nančnímu výboru provádění kontroly čtvrtletního hospodaření VaK, které 

 provozuje fi rma IVK Group s. r. o., sídlem Na Hamrech 1444, 547 01 Náchod, IČ 27545547.

Výpis usnesení
ze 6. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách

ze dne 1. dubna 2011
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určilo:
– Ověřovatele zápisu ing. Jiřího Berana a Evu Šritrovou, zapisovatelku Lenku Zábranskou.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schválilo:
– Program zasedání.
– Prodej CAS 25 Š 706 Trambus za cenu 55.000,- Kč a hadice s proudnicí v ceně 1.500,- Kč XXXX.
– Pronájem pozemku parc. č. 786/2 v k. ú. Deštné v Orlických XXXX za roční nájemné 

 100,- Kč/rok, přičemž nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 4. 2011 na dobu neurčitou 
 s 2 měsíční výpovědní lhůtou, a souhlasí s vybudováním plochy na umístění bannerů 
 v souladu se stavebním zákonem.

– Pronájem pozemku parc. č. 116/12 v k. ú. Jedlová v Orlických horách XXXX za roční 
 nájemné 100,- Kč, přičemž nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 4. 2011 na dobu 
 neurčitou s 2 měsíční výpovědní lhůtou.

– Pronájem části  pozemku parc. č. 690/1 v k. ú. Jedlová v Orlických horách XXXX za roční 
 nájemné 100,- Kč, přičemž nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 4. 2011 na dobu 
 neurčitou s 2 měsíční výpovědní lhůtou, ve smlouvě bude zakotveno, že přes předmětný 
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 pozemek bude v zimě upravována jako obvykle běžecká stopa.
– Pronájem části pozemku z  parc. č. 644/18  v k. ú. Deštné v Orlických horách XXXX 

 za roční nájemné 100,- Kč, přičemž nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 4. 2011 
 na dobu neurčitou s 2 měsíční výpovědní lhůtou.

– Prodej pozemku st. č. 168/1 o výměře 33 m2 a pozemku parc. č. 1159 o výměře 41 m2, 
 obou  v k. ú. Jedlová v Orlických horách za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady 
 spojené s převodem nemovitostí hradí kupující a prodej bude realizován nejpozději 
 do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Prodej pozemku parc. č. 644/17  v k. ú. Deštné v Orlických horách o výměře 129 m² 
 za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí 
 kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Projektovou dokumentaci na akci „Rekreační horské chatky – odstranění stávajících chatek“.
– Projektovou dokumentaci pro územní souhlas na akci „Rekreační horské chatky“.
– Projektovou dokumentaci pro ohlášení stavebnímu úřadu na akci „Rekreační horské chatky“.
– Smlouvu o dílo s fi rmou PRO Consulting s. r. o., sídlem Škroupova 957, 500 02 

 Hradec Králové, IČ 25927825.
– Dodatek č. 1 smlouvy o dílo uzavřené s fi rmou Regio, projektový ateliér s. r. o., 

 sídlem Hořická 50, 500 02 Hradec Králové, IČ 26002337.
– Dohodu o kolektivním členství č. 01-KSH uzavřenou se Sdružením Hasičů Čech, 

 Moravy a Slezska, sídlem Na struze 30, 541 01 Trutnov, IČ 71175083.
– Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu nemovitosti č. 24/06 uzavřené s ÚZSVM, 

 sídlem Rašínovo nábřeží 390//42, 128 00 Praha 2 – Nové Město, územní pracoviště 
 Hradec Králové, IČ 69797111. 

– Dodatek č. 4 Mandátní smlouvy uzavřené s fi rmou Ekologický rozvoj a výstavba s. r. o., 
 sídlem nám. Československé armády 37, 551 01 Jaroměř, IČ 27504514.   

– Uzavření smlouvy o právu provést stavbu na pozemcích parc. č. 37/1 a 37/13, obou 
 v k. ú. Jedlová v Orlických horách s Horskou službou ČR, o. p. s., sídlem čp. 260, 
 543 51 Špindlerův Mlýn, IČ 27467759, spočívající ve stavbě objektu Horské služby včetně 
 garáže, přípojky vodovodu, přípojky kanalizace, přípojky elektro, přípojky telefonu, 
 dešťové kanalizace, přeložky kabelu nn, přeložky telefonního kabelu, zpevněných ploch, 
 terénních a sadových úprav. 

– Záměr prodeje pozemku parc. č. 666/6 v k. ú. Deštné v Orlických horách a pronájmu 
 pozemku parc. č. 666/3 v k. ú. Deštné v Orlických horách. 

– Záměr prodeje pozemku parc. č. 793/1 v k. ú. Deštné v Orlických horách. 

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřilo:
– Starostku svoláním schůzky s podnikateli v cestovním ruchu působícími v obci Deštné 

 v Orlických horách, a to v termínu po 20. 4. 2011.  
– Ing. Jiřího Berana a Martina Struhaře vytipováním obecních pozemků vhodných k samo-

 výrobě dřeva, ing. Jiřího Berana uzavřením s tím souvisejících smluv o dílo. 
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Výpis usnesení
ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách

ze dne 6. května 2011
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určilo:
– Ověřovatele zápisu ing. Jiřího Berana a Petra Vernera, zapisovatelku Lenku Zábranskou.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schválilo:
– Program zasedání.
– Užívání znaku obce na keramických výrobcích Barbory Šedové Bednářové a bronzových 

 zvonech Jana Šedy, bytem čp. 156, 517 91 Deštné v Orlických horách a pověřuje 
 starostku rozhodováním o užívání znaku na jejich dalších výrobcích. 

– Závěrečný účet za rok 2010 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření 
 za rok 2010 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením „bez výhrad“. 

– Pronájem pozemku parc. č. 37/13 v k. ú. Jedlová v Orlických horách XXXX, za účelem 
 vybudování stanice Horské služby, za roční nájemné 100,- Kč/rok, přičemž nájemní 
 smlouva bude uzavřena na dobu určitou od 6. 5. 2011 do 31. 12. 2020.  

– Pronájem pozemku parc. č. 666/3 v k. ú. Deštné v Orlických horách XXXX, za roční 
 nájemné 100,- Kč/rok, přičemž nájemní smlouva bude uzavřena 6. 5. 2011 na dobu 
 neurčitou s 2 měsíční výpovědní lhůtou.   

– Prodej pozemku st. č. 666/6 v k. ú. Deštné v Orlických horách o výměře 43 m2 
 za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí 
 kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Prodej pozemku st. č. 793/1 v k. ú. Deštné v Orlických horách o výměře 686 m2 
 za cenu 250,- Kč/m² XXXX s tím, že náklady spojené s převodem nemovitostí hradí 
 kupující a prodej bude realizován nejpozději do 30. 6. 2012, jinak bude stanovená cena neplatná.

– Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě č. 21N08/43 uzavřené s Pozemkovým fondem České 
 republiky, Krajské pracoviště pro Královéhradecký kraj, sídlem Hořická 283, 500 02 
 Hradec Králové, IČ 457970072.

– Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě č. 19N08/43 uzavřené s Pozemkovým fondem 
 České republiky, Krajské pracoviště pro Královéhradecký kraj, sídlem Hořická 283, 500 02 
 Hradec Králové, IČ 457970072.

– Podnájemní smlouvu na pozemky parc. č. 104/1 a 107/6 v k. ú. Jedlová v Orlických horách 
 s Jiřím Kotyzou, bytem čp. 424, 517 91 Deštné v Orlických horách, IČ 64225780.

– Darovací smlouvu s DSO Region Orlické hory, sídlem čp. 61, 517 91 Deštné v Orlických 
 horách, IČ 48617334.

– Dodatek č. 2 k Rámcové kupní smlouvě o dodávkách zboží a služeb prostřednictvím 
 čerpacích stanic EuroOil a ČEPRO č. 20246 uzavřené s fi rmou ČEPRO, a. s., 
 sídlem Dělnická 12, čp. 213, 170 04 Praha 7, IČ 60193531.

– Smlouvu o zřízení věcného břemene na pozemek parc. č. 2088/1 v k. ú. Deštné v Orlických 
 horách s Vlastislavem Kuncem, bytem Orlická 993, 518 01 Dobruška.

– Uzavření smlouvy o výpůjčce pozemku parc. č. 5/4 v k. ú. Jedlová v Orlických horách 
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 od ÚZSVM, sídlem Územní pracoviště Hradec Králové, odbor Odloučené pracoviště 
 Rychnov nad Kněžnou, Havlíčkova 136, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, IČ 69797111.

– Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 054/2010 uzavřené se Sdružením Deštné – fi rmou 
 EVT Stavby s. r. o., sídlem V Zahradách 3, 568 02 Svitavy, IČ 25260766 a fi rmou LBtech a. s., 
 sídlem Moravská 786, 570 01 Litomyšl, IČ 15035808.

– Dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu vodohospodářských děl a souborů zařízení k zajištění 
 rozvodu a dodávky pitné vody a odvádění a čištění odpadních a dešťových vod uzavřené 
 s fi rmou IVK Group s. r. o., sídlem Na Hamrech 1444, 547 01 Náchod, IČ 27545547.

– Dodatek č. 1 ke Smlouvě o součinnosti při realizaci projektu „Spolupráce hasičských 
 jednotek v česko-polském příhraničí, modernizace jejich vybavení a vzájemná pomoc při 
 krizových situacích“ uzavřené s Krajským sdružením hasičů Královéhradeckého kraje, 
 sídlem Na Struze 30, 541 01 Trutnov, IČ 71175083.

– Nákup automobilu do výše 150.000,- Kč pro přepravu osob SDH Deštné v Orlických horách.
 Zastupitelstvo obce pověřilo starostku a místostarostu úkony spojenými s tímto nákupem.
– Zadávací dokumentaci pro veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce a výzvu 

 k podání nabídky pro akci „Stavební úpravy ZŠ v Deštném v Orlických horách“.
– Seznam fi rem, které budou obeslány k poptávkovému řízení: 
• Profesdům s. r. o, sídlem Chábory 18, 518 01 Dobruška, IČ 28779649
• STAVOS Dobruška s. r. o., sídlem Opočenská 436, 518 01 Dobruška, IČ 49284169
• KERSON spol. s r. o., sídlem čp. 80, 517 93 Dobré, IČ 45536040
• GARRET spol. s r. o., sídlem Pulická 146, 518 01 Dobruška, IČ 25933272.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasilo:
– S převodem výkonu činnosti základní školy, mateřské školy, školní družiny a školní jídelny, 

 jejichž činnost vykonává příspěvková organizace s názvem Základní škola a Mateřská 
 škola, Orlické Záhoří, okres Rychnov nad Kněžnou zřizovaná obcí Orlické Záhoří 
 na příspěvkovou organizaci s názvem Základní škola a Mateřská škola Deštné v Orlických 
 horách s účinností od 1. 7. 2011.

– S uzavřením smlouvy s obcí Orlické Záhoří o převodu výkonu činnosti základní školy, 
 mateřské školy, školní družiny a školní jídelny, jejichž činnost vykonává příspěvková 
 organizace s názvem Základní škola a Mateřská škola, Orlické Záhoří, 
 okres Rychnov nad Kněžnou zřizovaná obcí Orlické Záhoří a o přechodu práv 
 a povinností z pracovněprávních vztahů příspěvkové organizace Základní školy 
 a Mateřské školy, Orlické Záhoří, okres Rychnov nad Kněžnou na příspěvkovou 
 organizaci Základní škola a Mateřská škola Deštné v Orlických horách ke dni 1. 7. 2011. 

 Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku uzavřením této smlouvy.

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách zamítlo:
– Žádost Jarmily Michlové a Jiřího Jelena na výstavbu lehkých plechových garáží 

 na pozemku parc. č. 914/3 v k. ú. Deštné v Orlických horách z důvodu nesouladu 
 s územním plánem.
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Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřilo:
– Starostku a místostarostu výběrem nejvhodnější nabídky koordinátora BOZP na akci 

 „Intenzifi kace ČOV Deštné v Orlických horách“.
– Starostku podpisem smlouvy s vybraným uchazečem.
– Starostku zajištěním doplnění nájemních smluv o prohlášení nájemců vztahující se 

 k plnění zákonné povinnosti v oblasti příslušných druhů revizí, včetně úseku PO a BOZP. 

Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách zrušilo:
– Usnesení č. 8/4/2011. Alena Křížová, starostka
Pozn. V důsledku Zákona o ochraně osobních údajů neuvádíme, komu obec majetek prodává, či 
pronajímá.

Z historie
Skleněné střípky
Objevitel lokality nejstarší sklárny v Deštném v O. h.
Blíží se jubilejní XX. ročník svátků dřeva, který proběhne ve dnech 5. - 7. srpna 2011. 

Je to nádherné výročí, které si zaslouží nejen blahopřání a obdiv. Poděkování patří všem jeho 
tvůrcům a spolupracovníkům, kteří se podílejí na rozvoji a zároveň i udržení této řemeslné 
a umělecké tradice, jedinečné v evropském i světovém měřítku. Pozornost si zaslouží rovněž 
všichni ti, kteří obohacují naše znalosti na poli regionální historie sklářství a její výroby. 

V této souvislosti připomínáme osobnost Ing. Josefa Krinke, rodáka z Deštného, který se 
celoživotně věnuje historii orlickohorského sklářství a obohacuje v tomto směru naše znalosti. 
V nedávné době úspěšně lokalizoval první a nejstarší sklárnu v Deštném v O. h., o jejíž exis-
tenci jsme teoreticky věděli, ale po dlouhá léta marně hledali její lokalitu. Zásluhou činorodé 
a vytrvalé badatelské práce Ing. Josefa Krinke se toto bílé místo na mapě zaplnilo. Vedle loka-
lity sklárny na stanovišti Hüttenberg-Pastviny a Cikánka, přibyla třetí sklárna Dörfel-Víska. 

Ing. Josef Krinke se dlouhodobě zabývá studiem místních 
jmen rodného kraje a historií skláren v orlickohorském regio-
nu. Zejména se věnuje dějinám nejstarší sklárny v Deštném, 
ke které má zvláštní osobní vztah už z dob dětství. Ačkoli není 
profesí historik, ve svém badatelském úsilí dosahuje profesionál-
ní úrovně. Publikoval mnoho článků a odborných statí v literár-
ním kalendáři Trostbärnla. Je autorem významného a objevného 
příspěvku k  historii a lokalizaci nejstarší deštenské sklárny, kte-
rou přesvědčivě určil.  Je uveřejněn v literárním kalendáři  Trost-
bärnla ročník 2007.  Jeho manželka je spojena se sklářským 
rodem Kiesslich, který sahá hluboko až do 17. století, do doby,
kdy nejstarší sklářská huť v Deštném vznikala. Ing. Josef Krinke 
se narodil 30. září 1933 v Deštném, v osadě Brand. Jeho rodina 
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byla známa pod přezdívkou „Brandler Scholze“ – odvozeno z toho, že pocházela z osady 
Brand (přeloženo Paseka) z chalupy, která podnes stojí v blízkosti rodiny Krejčích. Odtud se 
ve svém dětství a mládí díval na protější stráň k Hüttenbergu a Vísce, místům pro něho důvěr-
ně známým. Z Vísky zůstal jen jediný domek, původně výměnek k Postlerovu Dvoru, celý svah 
Hüttenberg je dnes zalesněn. Po skončení druhé světové války byl s rodiči vysídlen do Němec-
ka, kde se trvale usadili v městě Neubrandenburg. Je absolventem Vysoké školy technické. 

Teritorium, které bylo výrobním zázemím sklárny Dörfel-Víska
Teritorium, které přímo souviselo se sklářskou výrobou hutě J. Krinke vymezil pomyslnou 

hranicí a území charakterizoval jako vzdálené, zastrčené na samotném konci opočensko-frym-
burského panství, jehož majitelem byl Mikuláš Trčka z Lípy. Je umístěno v samotném koutu 
horského hřebenu Orlických hor a přiléhajícího podhůří. Severovýchodní hranici území tvořila 
zemská hranice s Hrabstvím kladským, které tehdy patřilo ještě k Českému království. Začínala 
nad obcí Olešnice, odtud směřovala po horském hřebenu, zahrnovala Olešnici a pokračovala 
přes vrchol Šerlichu až po obec Trčkov, poslední vesnici panství. Odtud se prudce stáčela 
na jihozápad do vnitrozemí přes vrchol Velké Deštné, do obce Deštné s okrajovými osadami 
Paseky, Šediviny a Dříš s vrcholem Špičáku. Dále vedla na sever přes Plasnice, Ošerov, kde 
stával „popelový mlýn“, končila v obci Sedloňov, kde působila panská lesní správa. Odtud 
se také založená sklárna zásobovala potaší, nezbytnou surovinou pro sklářský kmen. Téměř 
uprostřed takto ohraničeného teritoria stála předpokládaná sklárna Dörfel-Víska. Celé území 
bylo v době zrodu sklárny pokryto pralesním porostem a protkáno drobnými potůčky. Později 
byl celý prostor postupně odlesněn a v průběhu 19. a 20. století znovu pokryt lesním smrkovým 
a listnatým porostem formou výsadby či náletem semen.

Výřez z mapy, Územní rozložení významných míst, patřících do výrobního okruhu sklárny 
Dörfel-Víska.    
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Rozmístění jednotlivých objektů, dokládající působnost sklárny Dörfel-Víska a její pravdě-
podobné umístění.

Výrobní jádro a jeho části
Podle J. Krinke sklářské výrobní jádro zahrnuje hospodářský dvůr, jehož existenci potvrzuje 

katastrální mapa a v terénu objevené lokality s torzem základů dalších hospodářských staveb. 
Dalším objektem, zaznamenaným na katastrální mapě je lokalita kovárny s torzem kamen-
ných základů. V těsné blízkosti objektu je cesta, která vedla do hutě, k domu majitele sklárny 
a do obytné kolonie sklářů. Několik metrů pod kovárnou teče nevelký potok. Zvlášť významným 
nálezem je identifi kace torza kamenných základů domu majitele sklárny Samuela Preisslera 
čp. 9. Na nich stával původně dřevěný dům, později byl vystaven z cihel. Půdorys základů 
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a jejich členění, včetně sklepa s kamennou větrací šachtou, naznačují, že šlo o rozsáhlý objekt. 
Dům stojí v těsné blízkosti cesty vyznačené na katastrální mapě, která vede do obce Vísky 
a Deštného, dále pak do Sedloňova. V obráceném směru, hned pod domem majitele sklárny 
odbočuje cesta, která míří přímo k předpokládané lokalitě předpokládané sklárny. Huťmistr měl 
nádherný výhled na výrobní areál a velmi blízko do provozu.

Výhled do místa předpokládané lokality první deštenské sklárny Dörfel-Víska, především 
naznačuje její velmi vhodnou polohu. V rámci virtuálních představ obrazu tehdejší krajiny 
lze vnímat tři základní proměny, které proběhly ve třech časových intervalech. První, z doby 
založení sklárny, představuje krajinu se souvislým pralesním porostem. Druhý obraz, z doby, 
kdy sklárna pracovala delší dobu, nabízí pohled zcela odlesněné krajiny. Do třetice, současný 
pohled registruje poslední změnu zcela zalesněné krajiny, ke které došlo až v posledních osm-
desáti letech  19. a 20. století, kdy je krajina zcela pokryta vzrostlými smrky nebo listnáči.    

Několik stovek metrů od hutě stály domky sklářské obytné kolonie, která je doložena písem-
nými prameny a je také zakreslena na katastrální mapě z roku 1840. Torza několika obytných 
domů, které stály v řadě vedle sebe na mírně se svažujícím terénu, velikost a členitost jejich 
základů, že v každém domě nešlo jen o jedinou obytnou místnost, ale výstavba byla pojata 
na tehdejší dobu velkoryse. Zřejmě od počátku byly projektovány k trvalému a uspokojivému 
bydlení přistěhovaných sklářů i s rodinami. Chtěl-li majitel panství získat zkušeného sklářského 
mistra s výbornými skláři, které hledal ve vzdálených severních Čechách, musel nabídnout 
dobré podmínky i perspektivní budoucnost. Pro sklářského mistra musel dát možnost stát se 
majitelem hutě, pro přistěhovalé skláře pak uspokojivé bydlení a svobodné postavení. Stejně 
tak najatí místní starousedlíci museli dostat možnost osvobození se od robotních povinností.  

K vlastnímu provozu musela mít sklárna schůdný terén, příznivé přístupové cesty, dostatek 
zásob dřeva, tekoucí vodu, dostatek křemene, vápence a jílu. To byly podstatné podmínky 
pro prvního zřizovatele k uzavření smlouvy.   

Zdá se, že nový zakladatel sklárny obdržel všechny kompetence k zařízení a provozu hutě, 
k řízení podřízených odborných pracovníků – sklářů, k zabezpečení jejich ubytování. Muselo 
také dojít ke schválení a přidělení soukromého majetku, jako byly vlastní selské dvory, mlýny 
a úseky lesa. Lze předpokládat, že přidělené lesní pozemky se nacházely v prostoru od Sedlo-
ňovského vrchu, přes mírně se svažující údolí, táhnoucí se severozápadním směrem k vrcholu 
Špičáku.      Docent, PhDr. Václav Šplíchal, CSc.  

(pokračování příště)    

Sklářský tavič Josef Kadlec vzpomíná    
Práce se sklem mne provázela celý život. Tavení skla a sklářská technologie byly a stále 

ještě jsou mým koníčkem. Narodil jsem se v roce 1938 v Hradci Králové v rodině hostinského, 
rodiče měli restauraci. Po válce jsme se přestěhovali do pohraničí do Nové Vsi, okres Česká 
Lípa. Naši zde zakoupili zemědělskou usedlost s celým hospodářstvím. V době násilné kolekti-
vizace JZD se z našeho domu udělal kravín a nás vystěhovali do zchátralého domku na okraji 
obce. Odvolání nebylo. Starší bratr tehdy studoval na vysoké škole a rodiče se raději nebránili, 
jinak hrozilo nebezpečí, že na studiích skončí.

Do obecné školy jsem začal chodit ještě v Hradci Králové, ale dokončil jsem ji, včetně 
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měšťanky, v České Lípě s velmi dobrým prospěchem. Tehdy mě lákalo studium na energe-
tické průmyslové škole v Hradci Králové. Bohužel rodiče neměli tolik peněz, aby utáhli studia 
staršího syna na vysoké škole a zároveň ještě mne na střední škole. V té době celé tři roky 
nepobírali žádnou mzdu, žili jen ze záhumenky. Nezbývalo, než abych nastoupil namísto studií 
jako pomocný dělník ve sklárně na Práchni. Nejdříve jsem začal pracovat jako odnašeč skla. 
Po třech týdnech mi ředitel nabídl, zda se nechci vyučit foukačem skla v nedaleké Chřibské. 
Po několika dnech jsem nastoupil do učení ke sklářskému mistru Vaizaiplovi. Svoje řemes-
lo ovládal dokonale. Sice byl přísný a náročný, ale byl spravedlivý, měl i smysl pro humor. 
Už od narození jsem měl na levé ruce dva palce, tak jsem na dílně dostal jméno „Dvoupalec“. 
Mne to nevadilo, protože to oslovení bylo spojeno s mojí první mistrovou pochvalou. Při svalování 
skla mně často chválil slovy – „Dvoupalec zase válí“. Práce se mi líbila, ale brzy jsem musel 
s foukáním skončit. Vážně jsem onemocněl s krkem a lékař nedoporučoval další práci v huti. 

Odešel jsem tedy pracovat do zemědělství. Nejdříve jsem absolvoval dvouletou chovatelskou 
školu a potom jsem pracoval dva roky jako zootechnik v JZD, později na státním statku. Vzhle-
dem k tomu, že technici v zemědělství měli velmi malý plat a bolesti v krku dávno odezněly, vrátil 
jsem se na zkoušku znovu do sklárny v Novém Oldřichově, která sousedila s naší vesnicí. Ve 
sklárně se vyráběly ověsy na lustry. Do práce jsem nastoupil jako topič a zauhlovač. Byla tam 
pec pro dvanáct pánví s objemem 100 až 110 l. Do jedné pánve se vešlo 510 až 700 kg skloviny. 
Pánve musely být zpracovány denně až do dna, protože sklo se lisovalo kleštěmi. Pro lisaře to 
byla velmi náročná práce. 

Sklárna si na vyhřívání pecí vyráběla plyn sama. Denně jsem musel ještě s kolegou Láďou 
navozit nahoru na „kazametr“ velké množství uhlí, které se sypalo do tzv. zvonů. Naší povin-
ností bylo roštovat a stále sledovat buben, aby v něm bylo dostatek vody a nedošlo k havárii. 
Někdy se stalo, že se utrhl zvon nebo zalitý buben sám od sebe. Oprava byla velmi náročná. 
Plyn a dusivý dým značně ztěžovaly nasazování zvonu nebo bubnu. Museli jsme si dávat přes 
obličej mokrý šátek, aby nás chránil před popálením. Přes všechny těžkosti mě práce bavila 
a mnohému jsem se zde naučil. O sobotách a nedělích jsme vyráběli koks do zásoby 
pro vlastní potřebu hutě na zimní topení v kamnech. Bylo to velmi jednoduché, roztáhli jsme 
trochu víc rošty a koks byl na světě. 

Parta na huti byla dobrá, byla to taková domácká huť. Většina chlapů byla z vesnice, 
takže jsme si ledacos mohli dovolit. Když to situace jen trochu umožnila, došli jsme si s Láďou 
na pivo, někdy i na groček. Kantinská byla moc pěkné a přítulné děvče. Ale nejvíce legrace 
jsme si užili po zdařilém naložení nových pánví do pece. Celá parta šestnácti chlapů zůstala 
na huti a poseděla až do pozdních nočních hodin. Povídalo se, vyprávěly se vtipy a příběhy ze 
života v huti. Samozřejmě, že zpěv za doprovodu harmoniky nemohl chybět.

Dávání či přesouvání pánví do pece byla práce velmi těžká a náročná. Pánve 100 – 110 l 
jsou velmi těžké a my jsme je kladli do pece ručně a vždy za velkého žáru. Na kladení pán-
ví musela být parta sehraná, jinak se všechno zpomalilo, hrozil úraz, prudce klesala teplota 
v peci, hrozily možné a nepředvídané komplikace. My jsme na to měli vlastní recepturu. Pánve 
jsme přesunovali z temperovací pece do tavící na silné fošně a na dvoukoláku.       

V roce 1965 sklárnu zavřeli a já odešel pracovat až na Moravu do Přerova na letiště. Domů 
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do Nové Vsi jsem se vrátil až za dva roky. V té době byl dokončen kombinát v Novém Boru 
a já tam nastoupil jako topič k pánvovým pecím. S tavičem panem Haškem jsem zapaloval 
první pec se šesti pánvemi, postupně se zapalovaly další. Bylo tam tehdy sedm pecí, v šesti se 
tavilo a jedna byla v záloze, jako rezervní. Mimo jedné, která byla osmipánvová, byly všechny 
se šesti pánvemi. 

Práce na kombinátě byla ve srovnání s hutí v Oldřichově zcela odlišná. Snažil jsem se 
co nejvíce naučit od pana Haška, který byl vynikající tavič. U pecí pracoval hodně dlouho, 
měl obrovské zkušenosti. Zpočátku s ním tavil Pepa Doškař, který potom šel dělat technolo-
ga s Rudou Heisem. Oba byli uznávaní technici, Heis byl výborným teoretikem, Doškař zase 
praktikem. Po roce jsem si udělal tavičský kurz a začal jsem tavit. Tím pro mne začala úplně 
jiná práce, která mě bavila a kterou jsem měl rád. S Pepou Doškařem a Rudou Heisem jsme 
vymýšleli různé zlepšováky, několik jsme jich i podali. Za zlepšovací návrhy tenkrát moc peněz 
nebylo, ale aspoň nám usnadnily práci, zlepšily kvalitu skla a prodloužily životnost pecí. 

V té době pod kombinát, který byl hlavním závodem, spadala většina skláren v Čechách 
a na Moravě. Zkoušely se nové věci ve výrobě a potom se uplatňovaly i v jiných sklárnách. 
S Ing. Oldřichem a Kubátem jsem jezdil zkoušet nové pánve do skláren v Janštejně, Vrbně, 
Karolínce, Světlé a jinde. Byly to pánve z panelárny z Hrobu u Teplic, kde se zkoušelo složení 
stěn u nových pánví. Jezdil jsem i po hutích, kde nešlo dobře tavení skla. Při těchto cestách 
po sklárnách jsem získal mnoho zkušeností. Vždy se na huti našlo něco užitečného, co jsem 
si vyzkoušel a když to bylo dobré, použil při práci i jinde. Týkalo se to hlavně konstrukcí pecí, 
teplot, foukání a složení kmene. 

Dnes technologie pokročila rychle dopředu. V některých závodech sleduje tavení televize 
přímo v peci. Dříve tavič musel vše sledovat očima, kolikrát třeba i bez pyrometru. Měli jsme 
takové zkušenosti, že jsme dokonce mohli uzavírat sázky, kolik stupňů tepla v peci je. Vyjíždě-
li jsme také do skláren v republice, abychom názorně předváděli přenášení pánví lopatou 
na vysokozdvižném vozíku. Tehdy nás všude přijímali dobře. To samé se opakovalo i při ostat-
ních činnostech, temperování pece, pánví, kroužků aj. Na kombinátě jsem poznal několik dob-
rých kolegů, taviče Toníka Labutě, který mne střídal, taviče Josefa Špačka, Pepíka Stuchlíka, 
Zdeňka Valdhauzra a řadu dalších. Jeden čas jsem měl za vedoucího hutě také dnešního 
přítele Zdeňka Andrese. Nesmím také zapomenout na ing. Peška, se kterým jsem také spo-
lupracoval. Hlavně mně občas pomohl při poruchách na pecích. Byl konstruktér pecí, patřil 
mezi nejlepší. Dále jsem spolupracoval s ing. Niklem, pro kterého jsem zkoušel pánve a pec 
v Karlových Varech a jinde. Těch lidí, se kterými jsem spolupracoval, bylo hodně, ani si jejich 
jména už nepamatuji.

Po roce 1989 začaly vznikat soukromé sklárny a sklárničky. Já jsem také vážně pomýšlel 
jednu si otevřít a provozovat. Měl jsem zájem o bývalou Tetrovku v Kamenickém Šenově.  Pro-
tože tam měl kombinát sklad, nechtěli mi ji prodat a ze všech záměrů sešlo. Potom v roce 1992 
za mnou přišel pan Jungvirt. Chtěl, abych šel pracovat do nové sklárny Alexandry na Práchni, 
kde rozjel její provoz. Kývnul jsem, protože plat byl o mnoho lepší než na kombinátu a měl jsem 
blíž domů. Potřeboval jsem peníze, protože všechny tři moje děti studovaly. V Alexandře jsem 
dělal snad všechno, technologa, taviče, kmenaře, prázdniče, prostě všechno, co bylo třeba. 
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Byly tam dvě pece. Jedna byl čtyřpánvová a druhá s jednou pánví. Celá sklárna byla velmi pěk-
ná. Všechno bylo dobré, bohužel až na majitele. Ten si začal stavět rezidenci v Kamenickém 
Šenově a utopil tam všechny peníze, které jsme vydělali. Majitelem byl pan Kunc, zeť pana 
Jungvirta. Když jsem viděl, kam to všechno spěje, vzal jsem draka a utekl. Využil jsem nabídky, 
kterou jsem dostal z Harmonie v Novém Boru, abych tam rozjel další huť. Tato huť patřila Armé-
novi. Moje práce byla stejná jako na Alexandře, tavení, dělání kmene, střepů, technologie výro-
by. Na této huti se vystřídalo několik vedoucích, poslední ředitelkou společnosti byla Arménka 
Světlana Kalimadan, která tam vydržela nejdéle. V roce 2005 ukončila sklárna činnost.

Pracoval jsem až do svých 67 let. Poslední roky již jenom jako technolog a poradce. 
Ještě se musím zmínit o sklářských výjezdech do zahraničí, které jsem absolvoval jako 

topič a tavič se sklářskou partou, vedenou Zdeňkem Andresem. Působili jsme v Maďarsku, 
Francii a Bulharsku. Připomínám také tavení dřevem v Nové Vsi u Zdeňka Andrese na chalupě 
a experimentování s keltskou pecí u mne na zahradě. Nezapomenutelné jsou pak hlavně výjezdy 
do Deštného v Orlických horách, kam jezdíme již 16 let a kde se nám moc líbí.

Cestou za sklem jsem v životě prožil krásné chvíle, na které nelze zapomenout.    
Zdeněk Andres a Václav Šplíchal, foto JaK    
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Aby i letošní ročník proběhl bez problémů, prošla na jaře sklářská pec Magdaléna pravidel-
nou každoroční prohlídkou a potřebnými opravami. 
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Z rodinného archivu Jindřišky Křížové
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Tady máme důkaz, že „z mravu“ se skutečně známkovalo. Zajímavé je i hodnocení pilnosti, 
stupnice. Překvapivé je vysvědčení ve čtvrtletí,  podpis rodičů - nikoliv  jen do žákovské, jak 

známe my. A co teprve zameškané půldny, důvod přestupu …!?
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Tento článek jsem našla v archivu našeho muzea a myslím, že stojí za to, aby zůstal zacho-
ván. Především pro gymnázium v Rychnově. Ehrentraud Čermáková

 Z rozvalin rychnovského gymnázia
Sta mladých, zdravých hochů z městeček a dědin, svá křídla věšelo v těch síních kamen-

ných a muži zhořklých srdcí, úctyhodných šedin, je napájeli spoustou nauk studených. – Ven 
zavřenými okny, jako z klece ptáci zrak upínali v dálky, kde se obzor  ztrácí, sny vítězné si předli 
v touze závratné a ideály měli v duši posvátné.

Svět síní zešeřelých, nudil je a lekal: sbor profesorů, knihy, zkoušky, úkoly. – Ven před brány! 
Tam výboj života je čekal, až pohrdavě svrhnou školskou nevolí. - Tak plíživě se vlekou hodiny 
a léta!

Praha svůdně v dálkách jásá hymnu slavných světa, v níž tóny vítězství a síly vévodí. Kdež 
bouři oheň zchvátí, hrom v ní uhoří! Noc neblahá a požár boudu zchvátil vskutku. Jak bránili 
ji hoši v hoři zoufalém, jak zmírala jim svíce v lítosti a smutku! – Živé trosky ušetřeny ohně 
přívalem. Tak, jako ke zničenému hnízdu smutní ptáci, sem každoročně muži střízliví se vrací 
a vidí, když sny mládí strhal žití spár, - že prožili zde osm nejkrásnějších jar!

A vzpomíná se dlouze. Nudní profesoři, již k srdcím blouznivým chlad měli z ocele, se v mno-
hém vzpomínkovém světle povynoří, jak zneuznaní mistři, staří přátelé. Že srdce měli scvrklé, 
duši suchou, šerou? Snad zahořkla jim Duše ironickou věrou, že iluze, jež kvetly hochům nad-
šeným, mráz žití spálí, jak je kdysi spálil jim.

Ze školy
Velikonoční dílny
Dne 8. dubna 2011 se naše škola prozářila jarními barvami, protože se zde jako každoročně 

konaly VELIKONOČNÍ DÍLNY. Už od 1500 hodin natěšení a zvědaví návštěvníci proudili školou 
a hledali, co je zajímá. A že toho nebylo málo!

V přízemí je čekala příjemná kavárna s mnoha dobrotami. Mohli si zde také zakoupit veliko-
noční výrobky žáků naší školy. Ve vedlejší učebně probíhalo velikonoční aranžování. V patrech 
se vyráběly velikonoční zápichy, ovečky, větrníky, velikonoční zahrádky, korálkové ozdoby, pat-
chworková vajíčka a pletly se pomlázky. Děti 
a mnohdy i dospělí se pouštěli v jednotlivých 
dílnách do práce. Všude vládla jarně veliko-
noční nálada, kterou podmalovávala reprodu-
kovaná hudba. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli na výzdo-
bě školy a na přípravě a zdárném průběhu 
Dílen. Především však děkujeme těm, kteří 
se přišli do naší školy podívat a s námi přiví-
tali blížící se jaro a jeho Velikonoce. 

 Vlasta Pacholíková
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Příjemně strávené sobotního odpoledne
Dne 26. 3. 2011 se konal v naší škole kurz, který měl název PLETENÍ Z PEDIGU. 

Jelikož jsem byla zvědavá, přihlásila jsem se, abych si vše vyzkoušela.   
Ve škole nás přivítala slečna ředitelka Pavlíčková s paní učitelkou Kapuciánovou, která kurz 

vedla. Vysvětlila nám, co pedig je a co se z něho vyrábí. Na ukázku a především pro naši 
inspiraci měla připravené své nádherné výrobky. 

Všechny jsme si mohly vybrat, jaký košík, ošatku, kořenku či ozdobný obal na květináč 
si vyrobíme. Některé z nás již měly zkušenosti s pletením z pedigu, ale většinou jsme byly 
začátečnice. Paní učitelka Kapuciánová nám vysvětlila techniku a postup pletení. Při plete-
ní na nás dohlížela, popřípadě pomohla a poradila. Naše výrobky byly zajímavé, originální 
a – samozřejmě – krásné.

Během pletení jsme dostaly občerstvení v podobě kávy s perníkem, tudíž nám bylo po všech 
stránkách výborně. 

Chci poděkovat slečně ředitelce Pavlíčkové a paní učitelce Kapuciánové za krásně strávené 
odpoledne, při kterém vládla báječná nálada, a navíc jsme se naučily něco nového. 

Eva Smutná

Vedle tohoto kurzu pořádala naše škola také Korálkování, Zdobení triček a Drátkování. Kur-
zy se konají jednou měsíčně, vždy v sobotu odpoledne. V letošním školním roce již žádný 
pořádán nebude, ale od září Vám budeme nabízet další nápadité strávení volného času.     

Hana Pavlíčková
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Noc s Andersenem 
V pátek 1. dubna se ve škole v Deštném v Orlických horách uskutečnila už 7. noc s Ander-

senem. 
Děti se mohly těšit na úžasné téma Večerníček. Když jsme se sešli v 17 h před školou, a bylo 

nás opravdu dost, začalo teprve dobrodružství… Za 5 min už se čekalo v družině na informace 
o tom, co se bude dělat. Nejprve jsme se jako správní Večerníčci učili skládat třícípou čepici. 
Všichni ji ovládli na jedničku. Druhým úkolem bylo namalovat svou oblíbenou večerníčkovskou 
postavu. Někteří zachytili vílu Amálku, jiní Pučálkovic Aminu, Krtečka nebo Makovou panenku, 
prostě každý to, co ho zrovna napadlo. Když byly obrázky hotové, sesunuli jsme se do školní 
družiny. Tam už nás čekal třetí úkol, který byl pro mnohé z nás ten nejzapeklitější. Po celé škole 
byly rozesety knížky a obaly od DVD s pohádkami. My jsme museli o jednotlivých večerníčcích 
zjistit mnohé informace, např. autora příběhu, výtvarníka a rok vzniku. Na tento úkol jsme měli 
40 min. Následovala soutěž o vzácné body, do které se všichni aktivně zapojovali. Když byly 
body rozdány, přišel úkol předvést večerníčkové postavy pantomimicky. Ostatní hádali, o koho 
se dotyčný snaží. Bylo to těžké už jen proto, že většina “herců” lezla po čtyřech kolem dokola. 
Po scénkách pomalu nastával čas jít spat, a tak se všichni plni elánu rozeběhli do svých spacá-
ků. Někteří měli problém s usnutím, ale to se jim nevyplatilo, když ráno zjistili, že musejí bojovat 
o vítězství co nejvíc, protože byly připraveny úplně fantastické ceny. 

Nejprve se vyhlásily tři nejpovedenější obrázky a poté absolutní vítězové. Na plné čáře 
vyhrála Anežka Klírová. Gratulujeme! A po 9. h hurá domů dospat celou noc… 

žákyně školy (K. Kopejtková, K. Michelová, M. Pacholíková)  
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Otevírání Zemské brány
V letošním roce již potřetí, v rámci Mezinárodního roku lesů a při příležitosti oslav Dne Země, 

společně pořádali AOPK ČR, Správa CHKO Orlické hory a Lesy ČR, s. p., Lesní správa Rych-
nov nad Kněžnou akci „Otevírání Zemské brány“. Akce proběhla 28. 4. 2011 na louce v okolí 
Orlické chaty a zúčastnilo se jí 274 dětí z pěti základních škol. Jednalo se o žáky I. a II. stupně 
ze ZŠ Klášterec nad Orlicí, Rokytnice v Orlických horách, Kunvald, Deštné v Orlických horách 
a Orlické Záhoří. 

V 9 hodin ráno byla symbolicky klíčem otevřena Zemská brána. Po pěveckém vystoupení 
dětského sboru Orlička z Klášterce nad Orlicí zahájily lesnické fanfáry soutěžní dopoledne.  
Děti soutěžily v 8-12 členných družstvech na 12 stanovištích, kde si vyzkoušely nejen svoji zna-
lost rostlin, zvířat a dřevin, ale i zručnost např. ve střelbě z luku, na lanové lávce či v rytířském 
souboji. Také pro ně byla připravena ukázka loveckých dravců doplněná odborným výkladem 
sokolníka Ing. Petra Zvolánka (Lesy ČR, s. p.). Souběžně probíhala soutěž „O poklad Zemské 
brány“. Na stanovištích děti získávaly nejen body, ale i drahé kameny různých barev, které 
směňovaly za nápovědy, z nichž vyluštily heslo a získaly mapu cesty k pokladu. 

Po skončení soutěžního zápolení si děti mohly opéci špekáčky, vyzkoušet si hrnčířský kruh 
či uplést košík za pomoci pracovníků chráněných dílen Kopeček z Bartošovic v Orlických 
horách, které provozuje Sdružení Neratov. Čekání na vyhlášení výsledků dětem zkrátili kynolo-
gové OMS Rychnov nad Kněžnou, ukázkou výcviku a práce loveckých psů.

Ve 13 hodin přišlo vyvrchole-
ní celé akce, vyhlášení výsledků 
soutěže. Byla vyhlášena tři nejlep-
ší družstva. Za I. stupeň: 1. místo 
získalo družstvo ZŠ Klášterec nad 
Orlicí - ROHLÍCI, 2. místo ZŠ Dešt-
né v Orlických horách - SOVIČKY 
a 3. místo ZŠ Klášterec nad Orlicí 
– SHAKES AND FIDGET. Za II. stu-
peň se na 1. místě umístilo družstvo 
ZŠ Kunvald - KAMENI, 2. místo - ZŠ 
Kunvald - ČMELÁCI a 3. místo ZŠ 
Klášterec nad Orlicí - PRIMA COOL. 
Poklad Zlaté brány našlo družstvo 
ZŠ Klášterec nad Orlicí – SHAKES 
AND FIDGET (I. stupeň) a družstvo 
ZŠ Kunvald KAMENI (II. stupeň). 
Soutěžící byli odměněni perníkovými medailemi, drobnými dárky od pořádajících organizací 
a všechny děti obdržely slané preclíky. 

Počasí dopoledním soutěžím přálo a ani odpolední přeháňka, na kterou byli účastníci připra-
veni, nemohla zkazit celkový dojem a nadšení účastníků z příjemně stráveného dne. JB



24



25

„Co vím o lese“ potřetí
Dne 11. 5. 2011 se konal již třetí ročník soutěže „Co vím o lese“, kterou pořádají Lesy České 

republiky, s. p., Lesní správa Rychnov nad Kněžnou pro tříčlenná družstva pátých tříd náchod-
ského a rychnovského okresu, v rámci „Týdne lesů“. V letošním roce jsme uspořádali toto klání 
v krásném prostředí Střediska volného času Déčko v Náchodě. 

Za krásného slunečného dne se do Náchoda sjelo 13 družstev, která se snažila získat prven-
ství. Pro žáky bylo připraveno 7 stanovišť, na kterých je zkoušeli a poté jim rozdávali body 
zaměstnanci Lesů ČR.

Jednotlivé úkoly na stanovištích měly prověřit nejen znalosti ale i šikovnost dětí. Své vědo-
mosti si žáci vyzkoušeli při určování vycpanin živočichů, z nahrávky poznávali  hlasy zvířat 
a rozlišovali rostliny a dřeviny.  Velmi zajímavé bylo pro děti hádání lesnických pomůcek 
ať historických, tak současných. Šikovnost museli žáci  prokázat při skládání dřevených puzzlí, 
při zatloukání hřebíků či v chůzi na chůdách. Doplňujícího závodu v hodu na basketbalový koš 
se zúčastnili i učitelé, kteří přijeli se závodníky.

Nejlepší znalosti i šikovnost předvedla Základní škola Dolní Radechová, která vyhrála nejen 
hlavní soutěž, ale i doplňující hru v hodu na koš. Pro školu tak žáci vyhráli kromě poháru pro 
vítěze i nový volejbalový míč. O druhé a třetí místo se v tuhém boji, v chůzi na chůdách, roz-
hodovalo mezi Základní školou Deštné v Orlických horách a Základní školou Česká Skalice. 
Po několika metrech bylo jasno. Soutěžní družstvo z hor bylo lepší a právem skončilo na dru-
hém místě. Také zbývající družstva, která se umístila od čtvrtého místa, získala drobné upo-
mínkové předměty od Lesů ČR.
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Po absolvování tratě si všichni soutěžící  s chutí opekli připravené vuřty a po vyhlášení 
výsledků se rozjely do svých domovů s nevšedními zážitky. Lesy České republiky, s. p. orga-
nizováním a fi nancováním  těchto akcí podporují ekologickou výchovu dětí a mládeže a snaží 
se podporovat jejich kladný vztah k přírodě. Organizátoři se již teď těší na další ročníky této 
soutěže. JB

Cukrářský (pod)večer
Po delší době jsme se rozhodli uspořádat „Noc v kuchyni“. V minulých letech jsme pořádali 

celkem tři Kulinářské noci. Tentokrát jsme se rozhodli zaměřit se na cukrařinu. O pomoc jsme 
požádali velkou odbornici paní Marcelu Matyášovou. Ochotně souhlasila, a tak jsme se mohli 
6. května sejít. 

Přestože se tentokrát ve škole nespalo, přihlásilo se neuvěřitelných 31 dětí. Program začínal 
tím, že si vykrájely a nechaly upéct linecké. Po vychladnutí je ozdobily čokoládovými ornamen-
ty. Poté se zapojily do výroby zákusků, které nechaly ztuhnout v ledničce. A přišel nejobtížněj-
ší úkol večera – ozdobit připravené dortové korpusy. V tomto úkolu se mnohdy odrážel Den 
matek, jenž připadl na následující neděli. Děti pracovaly s potahovací hmotou, a tak se za chvíli 
povrchy jednotlivých korpusů různě zbarvily. Z hmoty dále modelovaly ozdoby, jimiž svůj dort 
postupně okrášlily.   

Jak krásné, originální výtvory děti vytvořily, se můžete podívat na www.zsdestne.cz.
Mezi dětmi měla akce obrovský ohlas! Velký podíl na tom jistě měla právě paní Matyášová, 

ale také paní Tench, paní Valentová a paní Smutná, které dětem v krizových chvílích vypomá-
haly.   Hana Pavlíčková 
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Housle v naší škole
V pondělí, dne 23. 6. 2011, měly děti z 1. a 2. stupně MŠ a ZŠ Deštné v Orlických horách 

možnost zhlédnout houslový koncert v podání pana Karla Výborného. 
Jeden muž a jeho housle měli možnost pobavit šedesátihlavé publikum. Ne všichni pochopili 

složitou krásu Vivaldiho a Mozartových kompozic, ale všichni si přišli na své, neboť nezazněly 
jen kousky od starých mistrů, nýbrž i na housle zahrané ukázky rockové či fi lmové hudby. Děti 
tak mohly slyšet skupiny Queen, Elán, Europe nebo Abba v novém kabátě z rozezněných strun 
houslí. Z fi lmové hudby slyšely známou melodii z Titanicu.    

Po představení si pak mohly vyzkoušet, jaké to je tento nástroj ovládnout. Možná Pan hous-
lista zasadil semínko virtuóza do některé z myslí našich žáků.  Rastislav Hynek

Habrmanova u nás ve škole
V pátek 27. 5. 2011 se sešli žáci 1. stupně v tělocvičně školy. Čekali, co jim předvedou králo-

véhradecké děti ze Základní školy Habrmanova, které byly v naší obci na škole v přírodě.
Hradečtí třeťáci nastoupili i se svými hudebními nástroji a začal koncert. Děti zpívaly sborově 

za doprovodu kláves nejen česky, ale i anglicky a hebrejsky. Hrály na housle, kytary a fl étny, 
tleskaly do rytmu a používaly i rytmické nástroje.    

Vystoupení bylo velmi zdařilé a všem se moc líbilo. Děkujeme sbormistrovi a jeho žákům 
za moc pěkný hudební zážitek.  Vlasta Pacholíková

Zprávička z MŠ Deštníček
Měsíc květen, měsíc lásky, květin a maminek. Naše mateřinka Děštníček žádný rok nezů-

stává pozadu se svým přáním maminkám. Celý měsíc věnujeme vztahům, pracem, lásce 
a pomoci jeden druhému. Malujeme maminky, hrajeme si na ně a vyrábíme pro ně dárečky. 
Tyto naše snahy vyvrcholily 24. 5. besídkou právě pro ně. 

Na tuto akci se těší nejen maminky dětí, ale i babičky, tatínkové a další přátelé našich nejmen-
ších. Účast byla hojná a děti se bez bázně a trémy ukázaly v pásmu veršů, písní a tanečků 
v plné parádě. My učitelky můžeme poděkovat, že svou milou účastí obecenstvo radost dětí 
z jejich díla podpořilo. Všem ze srdce děkujeme a těšíme se na příští oslavy Dne matek.   

Dagmar Fiandová 

Dopravní výchova
V úterý 24. května se prostor 4. a 5. třídy proměnil v učebnu „cykloškoly“. Děti celé dopoled-

ne pracovaly pod vedením pana Jiřího Myšáka z Autoškoly Podorlicko. Hlavním tématem byl 
„cyklista na silnici“.  

V úvodu si školitel záludnými otázkami oťukal znalosti žáků o silničním provozu. Poté přišlo 
na řadu kolo jako dopravní prostředek – jeho povinné a doporučené vybavení. Společně si 
zopakovali pravidla pro chodce, bruslaře i koloběžkáře. Některé dopravní značky byly dětem 
známé, s některými se seznámily.  V závěru přišly na řadu křižovatky – děti se je učily řešit 
z pozice cyklisty. 
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Všechny informace, které získaly, budou muset využít 8. června, kdy pojedou na dopravní 
hřiště do Rychnova nad Kněžnou. Tam budou moci získat Řidičský průkaz cyklisty. Přeji všem, 
aby u zkoušky obstály na výbornou. Jana Rémišová

Vyrábíme loutkový fi lm   
Naší škole se podařila neuvěřitelná věc. Pan režisér Cyril Podolský k nám v červnu přijede, 

aby s našimi žáky vyrobil loutky a natočil s nimi krátký loutkový fi lm. Scénář i loutky si děti 
vymýšlejí samy. 

Projekt je rozvržen do několika etap. V současné době má každý žák vymyšlenu vlastní 
loutku a její příběh. Některé postavy jsou nápadité, překvapivé, jiné jsou reakcí na svět, v němž 
žijeme. Bezesporu nejvíce je však sportovců – hokejistů, fl orbalistů či fotbalistů. Uvidíme, zdali 
se jim podaří vyhrát třeba nad hasičem nebo duchem, který plaší zlé sny. 

Nyní děti čeká výběr devíti nejzajímavějších loutek, které budou spojovat do jednoho pří-
běhu. To bude úkol nelehký, ale jistě se jej zhostí s originalitou mládí. Samotné loutky budou 
pod vedením pana Podolského  vyrábět v polovině června. Do té doby musejí mít hotové kulisy 
a rekvizity. Toto vše bude směřovat k tomu, že natočí svůj první animovaný fi lm! 

A v této chvíli Vás srdečně zvu do kina. Budeme velmi rádi, když si uděláte 29. 6. odpoled-
ne čas a přijedete zhlédnout animovaný fi lm žáků Základní školy Deštné v Orlických horách 
do kina v Rychnově nad Kněžnou. Podrobnosti se dozvíte včas z plakátů.   

A že nevíte, kdo je Cyril Podolský? Koncem května se vysílal “jeho” večerníček Krysáci.    
Hana Pavlíčková

Provoz školní jídelny během letních prázdnin
Školní jídelna vaří bez omezení, tedy i pro cizí strávníky, celý červenec – 1. až 29. 7. 2011. 

Pokud chcete využít našich služeb, přihlaste se. Jídlo si můžete sníst ve školní jídelně, nebo 
Vám ho připravíme do jídlonosiče.   Ilona Valentová 

Z kultury
Rampušák 
Zakončení zimní sezóny 

bylo opět velkolepé. Vládci 
hor, umělci z Prahy, nápadi-
té masky, spousta lidí, dobrá 
nálada, to nejlepší z výuky 
a umění instruktorů lyžař-
ské školy, ohňostroj – prostě 
karneval na sněhu se vším 
všudy. To vše jste mohli vidět 
19. března v areálu Marta II.

LZ, foto JaK



29

Maškarní ples
V osm hodin večer 25. března 2011 se na chatě Jedlová rozezněly první tóny písně ozna-

mující začátek maškarního plesu Divadelního spolku Kačenka. Letos přišlo kolem šedesáti 
krásných masek a my pořadatelé jsme vybrali několik nejhezčích. Opět to bylo velmi složité. 
Vybírejte si mezi Slánkou a pepřenkou, Al Caponem a jeho dámami, Doktory-děkujeme odchá-
zíme, Marfušou, Nastěnkou a Ivánkem, Křemílkem a Vochomůrkou, Lupičem atd. Přestože 
všechny masky byly nápadité, nakonec vyhráli Avataři.

Atmosféru skvěle doplnila hudební skupina Jiřího Kárníka „JK Band“ a super vystoupe-
ní „Břišních tanečnic“. O vzornou obsluhu a spokojenost hostů se postaral personál hotelu, 
pod vedením pana Polického, kterému bychom tímto chtěli moc poděkovat. Příští rok bychom 
rádi tuto povedenou akci zopakovali i s Vámi. Eliška Kollárovičová, foto JaK
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Čarodějnice
Tak jsme se zas po roce
slétli na Naší sjezdovce.
Starých Nás tam bylo málo,
za tu srandu to však stálo.
Všechny překvapily velice,
krásné malé čarodějnice.
Jak se umí pěkně kroutit,
s košťatama přitom kroužit. 
Nejlepší však tanečník,
byl maličkej černokněžník.
Porota Nás ocenila,
sladkostmi i odměnila. 
Dortovou pak hranici
dali MISS čarodějnici.
Z vatry jiskry k nebi vzlétly,
do postýlek si pak vlezly.
Příští rok zas přiletíme,
a pěkně si zařádíme.
Děkujeme velice,
Naší paní starostce.

Iva Páslerová

Opět slet čarodějnic
Za přispění stálých a osvědčených stavitelů hranice mohl dne 30. dubna proběhnout již 

tradiční slet čarodějnic. Letos pod taktovkou kulturní komise obce. Konal se opět na sjezdov-
ce Marta II. Pro děti byly připraveny soutěže se sladkou odměnou a malým občerstvením. 
Pro dospělé čarodějnice (byly pouze dvě) byl připraven dort v podobě hořící hranice. Jako 

„MISS““ letos vyhrála 
Iva Páslerová.

Při zapalování ohně 
se bohužel trochu 
pokazilo počasí pří-
chodem deště, náladu 
to však příliš nezkazilo. 
Doufejme, že příští rok 
se slet opět uskuteční 
a bude více čarodějnic 
a čarodějů.

Za kulturní komisi 
Jan Pásler, foto JaK
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S Kačenkou po stopách sklářů
Na léto jsme připravili další možnost jak trávit volný čas. Jedná se o zábavně naučnou stez-

ku, která Vás provede historií tavení skla. Na trase z Deštného v Orlických horách do Orlického 
Záhoří je v místech spjatých s historií sklářů postupně umístěno sedm informačních tabulí. Na 
každé z nich se hráči seznamují s historií a opisují jednoduché soutěžní kódy, které vyplňují 
do tabulky pravidel hry. Tabulku s vyplněnými kódy mohou odevzdat v informačním centru 
v Deštném v Orlických horách nebo Orlickém Záhoří, kde budou za svou snahu odměněni 
skleněnou mincí s motivem Kačenky a Pašeráků. V případě, že vyplněnou tabulku s kódy 
ve výše uvedených informačních centrech odevzdají, budou zařazeni do slosování, které 
proběhne každý rok na akci „Tavení skla dřevem“. Tato naučná stezka vznikla díky fondu 
mikroprojektů v Euroregionu Glacensis v letech 2007 - 2013, v rámci projektu „S Kačenkou 
po stopách sklářů“ (číslo projektu CZ.3.22/3.3.02/10.01904). AK

Odevšad
Společenská kronika
Ne ode všech se nám vrátil souhlas se zveřejněním. Proto tu nenajdete některé oslavence, 

o nichž víte, že oslavili své životní jubileum.
V měsíci dubnu, květnu a červnu oslavili či oslaví:
55.:  Dagmar Elsnerová, Josef Vacek
60.:  Anna Pohlová, Eva Krejčiříková, Jan Vaněček
65.:  Petr Škaloud
70.:  Jana Veselá, Jana Kleinerová
80.:  Emil Kleiner 
Všem oslavencům srdečně blahopřejeme!

Nenajdete tu ani všechny novomanžele, neboť krátce před svatbou, anebo hned po ní, změ-
nili někteří místo svého trvalého pobytu - Deštné jím už není.

Sňatek uzavřeli:
Pavlína Hábová a Roman Novák 
Martina Schmidová a Martin Kasal
Novomanželům přejeme, aby nejen jejich svatební den byl jedním z nejkrásnějších v životě, 

ale aby jejich společný život byl založen na vzájemném pochopení a lásce jednoho k druhé-
mu.

Narodil se:
Daniel Veselý
Přejeme maličkému, aby vyrůstal ke spokojenosti a lásce svých rodičů. LZ

Evropská unie, Evropský 
fond pro regionální rozvoj, 
Překrečujeme hranice

Projekt je spolufi nancován 
z prostředků ERDF prostřednictvím 
Euroregionu Glacensis
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Na jaře nás navždy opustil pan Miloš Dušek ze Staré cesty. Myslím si, že snad každý, 
kdo okolo jeho malého domečku prošel, si vybaví jeho oblíbenou lavičku, na které dost často 
sedával. Prohodil pár vět o počasí, turistech a nemocech. Okolním chalupářům „hlídal“ příbytky 
a věděl vše, co se na Staré cestě „šustne“. Byla to milá, veselá postavička, která tak nějak 
na Starou cestu patřila.

Pane Dušku, chybíte nám a všichni na Vás budeme v dobrém vzpomínat! Míla Karová

Víte, že …
– v knihovně je nové čtení? Z dobrušské knihovny jsme si půjčili na 200 knížek různých žánrů. 

 Mimo to prošla naše knihovna revizí knihovního fondu.
– už se vžilo nové umístění sběrného dvora, který byl v březnu přestěhován za hasičskou 

 zbrojnici? Provozní doba zůstala nezměněna: středa 16 – 17 h, sobota 9 – 10 h.
– 21. května jste se v kostele sv. Máří Magdalény mohli při houslovém koncertu zaposlouchat 

 do tónů vážné hudby?
– svoz nebezpečného odpadu proběhl 4. června?
– o víkendu 28. 5. 2011 zahájily v Orlických horách provoz cyklobusy? Jezdí o sobotách, 

 nedělích a svátcích  a budou  v  provozu  do 28. 9. 2011.
– do pohádkového lesa o Kačenčině loučení s létem se budeme moci vydat v sobotu 3. září? 
– v Novém Městě nad Metují a v Dobrušce se konal Den pro ženy včele s módní návrhářkou 

 Zdeňkou Zachariášovou?
– papír, který ve škole sbíráme, odjíždí do papíren v Německu a Rakousku?
– do 31. 8. 2011 bude uzavřena silnice v úseku Úhor - Sedloňov. Důvodem je rekonstrukce 

 komunikace.
Hana Pavlíčková, LZ

Soutěž o ceny 
Minule jsme se ptali, jak se jmenovala kapela, která dříve doprovázela Rampušáka při 

jeho loučení se zimou?
Byl to Luisintal boys! Za správnou odpověď bude odměněn Stanislav Havel.

A jelikož jsme touto vzpo-
mínkou udělali nevídanou 
radost jednomu z protago-
nistů a vzbudili nečekané 
nadšení u několika z Vás, 
otiskujeme další historické 
fotografi e. Tentokrát z archivu 
pana Poláka.  

Mnozí si takto kapelu vyba-
vujeme v paměti. Na voze 
ověnčeném chvojím: Mirosla-
va Poláka, harmonikáře Vác-
lava Čápa, Jaroslava Krejcara 
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… a jim blízké komentátory Evu Kotvovou a Jaroslava Suchánka.
Málokdo z nás už ale ví, že Jaroslav Krejcar byl jediným „profesionálním hudebníkem“ a že se podo-

ba kapely občas měnila. Pokud totiž některý z chalupářů z Luisina nemohl zrovna účinkovat, 
zastoupili jej externisté, Krejcarovi kolegové z jesenické kapely, anebo nadšenci, kteří si prostě 
chtěli zahrát. 

Soutěž zpravodajů Rychnovska
Vloni se nám podařilo získat cenu Rodného kraje 

Františka Kupky? I v letošním roce jsme se rozhodli 
soutěže zpravodajů zúčastnit, a tak jsme Deštník  
opět přihlásili do soutěže a požádali o putovní 
výstavu. Hlasovat bude možné na webu Rychnovského 
deníku i na zmíněné letní výstavě na obecním úřadu. 
Více na www.obecmokre.cz/knihovna

Z P R A V O D A J   O B C E

Deštné v Orlických horách

r o č n í k
2 0 1 1

1
Vás zve k návštěvě 

Kačenčiny pohádkové říše
www.orlickehory.eu
kacenka@destne.info
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Nová soutěž
Kdo tu v roce 2002 získal první titul Miss čarodějnice 

a ze své loutkové kolegyně učinil na další roky putovní 
cenu?

Svůj tip vhoďte do schránky (označené „anketa“) umís-
těné v chodbě obecního úřadu. Tím se zapojíte do soutěže 
o ceny, která končí 15. 8. 2011. Nezapomeňte uvést své 
jméno a adresu. 

(soutěže se samozřejmě neúčastní členové Redakční rady ani jejich 
příbuzní)

Postřehy redakční rady
Není to tak dlouho, co jsme psali, že naše turistické značení patří k nejpropracovanějším 

v Evropě.

Že by toto byla ona propracovanost, nebo došla barva? 

Bankomat ano, či ne?
Jelikož obec doplácí na provoz bankomatu nemalé peníze, které by byly potřeba jinde, 

je otázkou, zda tuto službu podporovat dál a jak.  Proto byla na 26. 4. 2011 svolána schůzka 
s podnikateli v cestovním ruchu.  Zazněly argumenty pro i proti zachování této služby, kterou 
zde nebylo jednoduché zřídit, byť je to dnes běžný standard. S ohledem na zmíněné fi nance, 
vývoj a trendy, nebude lehké najít optimální řešení pro její zachování. 

Termín pro konečné rozhodnutí byl stanoven na podzim 2011.    LZ
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Vypínání analogového vysílání ČT: 30. června 9 vysílačů a 174 dokrývačů 
Česká televize k 30. 6. 2011 vypne 9 analogových vysílačů ČT1 velkého výkonu. Ke 

stejnému datu ukončí řádný provoz také 174 analogových vysílačů malého výkonu. Sig-
nály naprosté většiny vysílačů před vypnutím budou od 23. týdne označené piktogra-
mem a textovou lištou.
Česká televize připravuje dosud nejrozsáhlejší vlnu vypínání analogových vysílačů v historii 

české televizní digitalizace.
Ve čtvrtek 30. června 2011 se defi nitivně odmlčí 9 analogových vysílačů velkého výkonu: 

ČT1 Brno – Kojál, ČT1 Hodonín – Babí lom, ČT1 Hradec Králové – Krásné, ČT1 Liberec – Ješ-
těd, ČT1 Mikulov – Děvín, ČT1 Rychnov nad Kněžnou – Litický Chlum, ČT1 Svitavy – Kamen-
ná Horka, ČT1 Trutnov – Černá hora a ČT1 Žďár nad Sázavou – Harusův vrch. Jejich signály 
budou od 23. týdne označené známým piktogramem v podobě čtyř čtverečků vpravo dole 
na obrazovce a průběžně se objevující textovou lištou s informacemi o nezbytném přechodu 
na digitální příjem. Po skončení vlastního vysílání ČT1 pak divákům zůstane na obrazovkách 
ještě následující den 1. 7. 2011 výrazné textové upozornění.
Řádný provoz k 30. 6. 2011 ukončí současně i 174 analogových vysílačů malého výkonu 

(172 analogových dokrývačů ČT1 a 2 analogové dokrývače ČT2, úplný přehled níže). Signá-
ly téměř všech těchto analogových dokrývačů bude možné rovněž od 23. týdne identifi kovat 
podle piktogramu a textové lišty, navíc ještě 1. 7. 2011 budou šířit celoobrazovkové textové 
upozornění – takto označených bude 159 z nich, zbývajících 15 z technických důvodů označe-
ných nebude. Česká televize bude o vypnutí informovat jako obvykle úřady všech dotčených 
měst a obcí.

Nejvíce analogových vysílačů vypínaných v závěru června 2011 se nachází v Jihomorav-
ském (38) a Královéhradeckém kraji (37). Další jsou v Pardubickém kraji (25), na Vysočině 
(25), v Libereckém (23) a Zlínském kraji (18). Menší část je v Olomouckém (11), Moravskoslez-
ském (3), Středočeském (2) a Ústeckém kraji (1).

Již 31. 5. 2011 proběhne květnová vlna vypínání analogového zemského vysílání České 
televize. Vypnuté budou 3 analogové vysílače ČT1 velkého výkonu a 13 analogových dokrý-
vačů. Právě od tohoto 18. týdne jsou signály většiny z nich označené piktogramem i textovou 
lištou a poté 1. 6. 2011 budou šířit obvyklé textové upozornění přes celou obrazovku.

Přehled všech dosud spuštěných digitálních vysílačů České televize – včetně orientačních 
mapek pokrytí a základních technických parametrů – na www.digict.cz v rubrice Digitální 
pozemní vysílání DVB-T > Vysílací síť 1 pro šíření multiplexu veřejné služby.

Více o digitalizaci České televize nejen na stránkách internetového speciálu www.digict.cz, 
ale také v teletextu ČT1 (strana 650), v Diváckém centru ČT – horká linka digitalizace 261 13 
74 74 (denně od 7:30 do 20:00 hodin) a samozřejmě ve zpravodajství České televize.

Štěpán Janda, Tiskový útvar ČT
Další informace na www.obec-destne.cz
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Z osvědčených receptů
Koláč Fešák
1 hrnek cukru
½ hrnku oleje
2 hrnky polohrubé mouky
2 vejce
2 lžíce kakaa
1 prášek do pečiva
Všechny suroviny smícháme dohromady.
Náplň:
2 tvarohy
1 vanilkový puding
2 vejce
cukr podle chuti 
Suroviny na náplň vyšleháme. Na vysypaný plech nalijeme těsto. Tvarohovou náplň dáme 

do sáčku a nastříkáme na těsto mřížky. Dozdobíme rozinkami, mandlemi a upečeme.

Muffi ny s ovocem
150 g másla
150 g cukru
1 vejce
180 ml mléka 
300 g hladké mouky
1 prášek do pečiva
jahody, borůvky, maliny, rybíz, třešně atd.
Máslo utřeme s cukrem, přidáme vejce a postupně ostatní suroviny. Nakonec vmícháme 

ovoce. Formy vymažeme, nalijeme do nich těsto a pečeme asi 20 min.

Lehký letní bramborový salát
750 g nových malých brambor
150 g zakysané smetany
4 lžíce oleje
šťáva z ½ citronu
sůl, pepř, kopr
Brambory uvaříme, ještě horké oloupeme, nakrájíme na kolečka. Přidáme sůl, pepř, olej, 
citronovou šťávu a zlehka promícháme. Kopr nasekáme, smícháme se smetanou a promí-
cháme s brambory. Dobrou chuť Vám přeje Míla Karová
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Hasiči 
Jak jistě už mnozí víte, někdo z doslechu, někdo z jiných zdrojů, naše výjezdová jednotka 

získala novou cisternu. Jedná se o vozidlo TATRA 815.
Všichni doufáme, že se zásahové vozidlo bude v co největší míře snažit o co nejkvalitnější 

ochranu života, zdraví občanů, majetku před požáry a při poskytování pomoci při živelních 
pohromách a událostech.

Tímto bych chtěl za celou výjezdovou jednotku naší obce poděkovat všem, kteří se podíleli 
na zařazení obce do projektu, v rámci kterého jsme vozidlo získali.

Závěrem bych chtěl toho, kdo by měl zájem si cisternu prohlédnout, pozvat k nám do hasič-
ské zbrojnice. Nejlépe po telefonické, nebo osobní domluvě (777 150 929).

Petr Hájek, velitel JSDH Deštné v O. h.

Slavnostní předání hasičské techniky
Dne 7. 5. 2011 se v 10:00 hod. na náměstí T. G. Masaryka v Náchodě uskutečnilo slav-

nostní předání cisternových automobilových stříkaček. Vozidla byla pořízena v rámci projektu 
„Spolupráce hasičských jednotek v česko-polském příhraničí, modernizace jejich vybavení 
a vzájemná pomoc při krizových situacích, CZ.3.22/1.3.00/09.01567“ z Operačního programu 
ČR – PR 2007 – 2013. 

Za českou stranu bylo zakoupeno 11 vozidel typu CAS 20 – t 815 4X4,2, které budou umístěny 
do obcí a měst v Královéhradeckém kraji – Broumov, Červený Kostelec, České Meziříčí, Deštné 
v Orlických horách, Mladé Buky, Nový Hrádek, Opočno, Police nad Metují, Slatina nad Zdobnicí, 
Svoboda nad Úpou a Velichovky. Jednotkám sboru dobrovolných hasičů z těchto obcí byly sym-
bolicky předány klíče od těchto vozidel. V rámci projektu byla také pořízena technika do polských 
obcí – Klodzko, Nowa Ruda, Polanica Zdrój, Szczytna, Radków a do okresu Kladsko, kdy se 
jednalo o 7 vozidel a 2 hydraulické plošiny. Samotný projekt ovšem zakoupením hasičské tech-
niky nekončí. Nyní se uskuteční ještě společná školení a cvičení, při kterých dojde ke zlepšení 
koordinace spolupráce, čímž se zefektivní společné zásahy při krizových situacích.
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Slavnostní předání se uskutečnilo za přítomnosti představitele SHČMS – Krajského sdružení 
Královéhradeckého kraje pana starosty Jiřího Orsáka a dalších významných hostů. Starosta 
Okresního sdružení hasičů Náchod Ivan Kraus přivítal hejtmana Královéhradeckého kraje 
Bc. Lubomíra France, náměstka kraje Helmuta Dohnálka, starostu Náchoda Jana Birkeho, 
poslankyni Ing. Vladimíru Lesenskou, poslance Bc. Jana Pajera, senátora MUDr. Pavla Trpá-
ka, profesionální hasiče v čele s náměstkem generálního ředitele HZS plk. Ing. Františkem 
Zadinou a ředitelem HZS Královéhradeckého kraje plk. Ing. Františkem Menclem a delegaci 
dobrovolných hasičů ČMS v čele se starostou Ing. Karlem Richterem. Dále pak představil 
zástupce polských partnerů například bývalého starostu okresu Kladsko Krzystofa Baldyho, 
starostu okresního sdružení dobrovolných hasičů Klodzko Ryszarda Drozda a okresního 
komendanta státní požární ochrany Klodzko Jana Chodorowského. 

„Nezbývá než blahopřát hasičům a popřát jim, aby jim často o mnoho generací novější tech-
nika než jakou měli dosud, sloužila co nejlépe. Nám ostatním naopak přeji, abychom potřebo-
vali služeb této techniky co nejméně s výjimkou slavností a přehlídek,“ poznamenal ve svém 
příspěvku náměstek hejtmana Helmut Dohnálek.

RDA v rámci tohoto projektu zajišťuje ekonomicko-administrativní řízení projektu. 
Převzalo ze stránek KSH Královéhradeckého kraje
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Výjezdy 
10. 4. 2011 ve 13.37 h vyjela JSDH Deštné k odstranění překážky na silnici směr Deštné 

– Skuhrov. Průzkumem byl zjištěn spadlý strom, který částečně zasahoval do komunikace, kde 
tvořil překážku. Strom byl motorovou pilou rozřezán a odklizen z komunikace. 

Také 12. 4. 2011 ve 21.48 h byli vysláni hasiči z Deštného k odstranění překážky. Jedna-
lo se o nalomenou větev, která zasahovala částečně do komunikace a hrozila pádem na ní. 
Větev byla pomocí motorové pily rozřezána a odklizena mimo komunikaci. 

Dne 3. 5. 2011 v 12.31 h byla jednotka povolána k technické pomoci. Jednotka pomocí 
motorové pily odstranila strom z komunikace č. 310.

20. 5. 2011 ve 14.23 byla jednotka povolána k požáru lesa nedaleko obce Orlické Záhoří. 
Hasiči pomocí dvou proudů C prováděli vlastní hašení. Jelikož se jednalo o těžko přístupný 
terén a plochu požáru cca 1 ha, bylo povoláno na pomoc letadlo Letecké hasičské služby. 
Asi po třech hodinách zásahu se požár zlikvidoval a jednotka se vrátila na základnu do Dešt-
ného. Výjezd byl zajímavý i tím, že byl jako první s novou zásahovou Tatrou.  Výbor SDH

Ze zdravotnictví
Už jste stačily zaznamenat změnu?
Od dubna tu místo MUDr. Jaroslava Uhlíka provozuje svoji lékařskou praxi 

MUDr. Emanuela Dragounová.
Ordinační hodiny gynekologické ambulance jsou nyní pátek dopoledne - od 8 do 12 h. 
Případný tel. je 605052317. LZ
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Květinkový den
11. května proběhla sbírka – 15. Květinkový den proti rakovině. Vybralo se 2.406,- Kč. 

Se sbírkou mi pomohli žáci ZŠ Deštné s paní Martinou Štěpovou. Chtěla bych jim a ředitelce 
sl. Pavlíčkové tímto poděkovat. Všem dárcům děkuji za příspěvek. Míla Karová

Zubní pohotovost
11.06. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665
12.06. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov nad Kněžnou 494 539 225
18.06. MUDr. Nentvichová Eva K. Michla 942, Dobruška 494 623 775
19.06. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266, Rychnov nad Kněžnou 494 534 841
25.06. MUDr. Podolská Jana poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 783
26.06. MUDr. Pokorná Jaroslava poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 697
02.07. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628
03.07. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706
05.07. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 740
06.07. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
09.07. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
10.07. MUDr. Stejskalová Věra zdrav. středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263
16.07. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 031
17.07. MUDr. Světlík Filip Tyršova 515, Opočno 494 667 553
23.07. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 550
24.07. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
30.07. MUDr. Šťastná Ludislava Zdrav. středisko Rokytnice v Orlických horách 494 595 292
31.07. MUDr. Tancurinová Jana nám. Dr. Lutzowa 345, Vamberk 736 419 151
06.08. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 542 102
07.08. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opočno 494 667 154
13.08. MUDr. Vavřičková Hana poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 782
14.08. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 781
20.08. MUDr. Vyčítalová Marie dr.Lützova 244, Vamberk 494 541 757
21.08. MUDr. Zdeňka Jiří Kvasinská 129, Solnice 494 596 732
27.08. MUDr. Bahník František Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152
28.08. MUDr. Benešová Růžena Tyršova 464, Dobruška 494 622 040
03.09. MUDr. Beránek Jan Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088
04.09. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 494 383 417
10.09. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 694
11.09. MUDr. Handl Jindřich Panská 24, Rychnov nad Kněžnou 494 531 955
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17.09. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov nad Kněžnou 494 539 225
18.09. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958
24.09. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov nad Kněžnou 494 532 330
25.09. MUDr. Ježková Marie Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 511
28.09. MUDr. Kahlerová Blanka J. Pitry 448, Opočno 494 667 123
01.10. MUDr. Kašková Kateřina Kvasiny 145 494 596 174
02.10. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169, Vamberk 602 514 715
08.10. MUDr. Kašparová Helena Smetanovo nábř. 334, Vamberk 494 501 711
09.10. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665
15.10. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
16.10. MUDr. Nentvichová Eva K. Michla 942, Dobruška 494 623 775
22.10. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266, Rychnov nad Kněžnou 494 534 841
23.10. MUDr. Podolská Jana poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 783
28.10. MUDr. Pokorná Jaroslava poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 697
29.10. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628
30.10. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706

Jak je to s očkováním psů?
Vzhledem k tomu, že v Deštném evidujeme 80 psů, rozhodli jsme se majitelům přiblížit 

záležitost očkování. Docela výstižně ji rozebírá článek v časopise Planeta zvířat.
Zvýšené riziko
Při procházkách na venkově mohou psi narazit na divoce žijící zvířata, a nakazit se tak 

nejen vzteklinou. Spousta nových pachových podnětů i fakt, že povely nepřicházejí od vlast-
ního pána, přispívají k tomu, že pes, který právě narazil na stopu lišky, zajíce nebo zdivočelé 
kočky, bude s uposlechnutím na přivolání otálet. Proto je psy nezbytné očkovat proti vzteklině, 
a to ve stáří od 3 do 6 měsíců a poté vždy jednou za rok. (Kočky se vakcinují pouze na vyžádá-
ní majitele.) Vakcinaci hradí majitel zvířete. 

Pokud chovatel tuto povinnost nesplní, může mu být uložena veterinární správou pokuta 
až do výše 10 000 Kč, za opakované porušení zákona lze uložit pokutu až 20 000 Kč.

Co je vzteklina 
Vzteklina je neléčitelné virové onemocnění přenosné na člověka. Onemocnění se přenáší 

slinami nakaženého zvířete, které se dostanou do rány nebo na sliznici. Virus napadá nervový 
systém. Počáteční příznaky jsou změny v chování, požírání nestravitelných předmětů a výtok 
slin z tlamy. Později se zvíře stává neklidným a agresivním, mění se mu hlas, nemůže polykat a 
má horečku. Postupně ochrne a nakonec uhyne. Žádná léčba pro toto onemocnění neexistuje 
a vždy končí smrtí zvířete. 
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Co je očkování  
Očkování je spolehlivá ochrana proti mnoha infekčním onemocněním, která mohou být 

smrtelná. Do vakcinačního programu lze zařadit kromě očkování proti vzteklině také lymes-
kou boreliózu, parvovirózu, psinku, koronavirózu, infekční hepatitidu, leptospirózu, rainfl uenzi 
a tetanus – ten především v těch lokalitách, kde se onemocnění vyskytuje častěji. 

První očkování štěněte se provádí mezi šestým až osmým týdnem věku. Do této doby je 
chráněno protilátkami získanými z kolostra (mléka feny po porodu) v prvních třech dnech svého 
života. Po ukončení vakcinačního programu se už provádí tzv. udržovací očkování vždy jednou 
za rok.

Chovatel se může sám rozhodnout, u kterého privátního veterinárního lékaře si nechá zvíře 
vakcinovat. Provedení očkování se vyznačí do zdravotního průkazu psa a veterinář jej zazna-
mená také do seznamu majitelů psů. 

Nežádoucí reakce 
Nejčastější nežádoucí reakce je na látku, která vakcínu ředí, a také na vakcínu proti lepto-

spiróze. Reakce může nastoupit asi půl hodiny až hodinu po očkování, kdy se v místě vpichu 
objeví mírné zduření v podobě malé bouličky, která se pohybuje s kůží. Časem se pomalu 
vstřebává. 

Výraznější alergické reakce se mohou projevit otokem hlavy a krku, při kterém může dojít 
k zadušení, nebo se objeví celkové nervové příznaky a bezvědomí. Nutná je okamžitá odborná 
pomoc.

Kdo očkuje, ušetří
Očkování proti vzteklině chrání jak psa, tak člověka. Psa před nakažlivými nemocemi, které 

ho smrtelně ohrožují, člověka před nákazou získanou od psa, před pokutami za nedodržení 
zákona a před případným trestním stíháním, pokud by jeho pes nemocný vzteklinou pokousal 
člověka. Bohužel, někteří chovatelé si stále ještě myslí, že ušetří, když svého psa nenechají 
přeočkovat, nebo že se vlastně nemůže nic stát, když mají psa stále zavřeného na zahradě. 

Pár rad na závěr
– Týden před očkováním by měl být pes odčervený, v okamžiku očkování by měl být 

 bez zjevných příznaků nemoci – tedy bez teploty, nechutenství, průjmu nebo zvracení. 
 Neočkují se háravé feny a psi léčení antibiotiky. 

– Na většině hromadných akcích s účastí psů je vyžadováno minimálně očkování proti 
 vzteklině, spíše však očkování rozšířené - ať už se jedná o školní výlet dětí s jejich psy, 
 o sportovní kynologické závody, psí výstavy včetně voříškiád apod. Rovněž ubytování 
 psa na přechodnou dobu v psím hotelu nebo penzionu je podmíněno příslušným zápisem 
 v očkovacím průkazu. 

– Štěně, které ještě nebylo očkované, by nemělo přijít do styku s cizími psy. Pokud 
 u veterináře nejsou dvě čekárny (pro zdravé a nemocné psy), raději ho držíme na klíně. 

– Po očkování by pes neměl být zatěžován. Chovatel musí dávat pozor, zda se neobjeví 
 příznaky alergické reakce. 

– Štěňata až do ukončení kompletní vakcinace nevodíme ještě 14 dnů do rizikového 
 prostředí, jakým jsou cvičiště, výstavy a frekventovaná místa k venčení.
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V této věci dodáváme, že se k očkování v podvečer 13. května 2011 dostavilo 10 pejsků 
a je možné, že se tu takto hromadně očkovalo naposledy. Nejen z tohoto očkování, 
ale i z praxe MVDr. Šedivého je znát, že trendem posledních let je dojíždět se svými mazlíčky 
do vzdálenějších soukromých ordinací, čímž služby objednaného hromadného očkování psů 
proti vzteklině využívá minimum držitelů a pozbývá smysl. LZ

Z přírody
Pranostiky
Je-li večer silná rosa, zrána zpívá dobře kosa.
Mnoho chroustů na jaře předvídá úrodný rok.
Svatý Vít bere ptákům píšťalky (15. 6.)
Nejkrásnější loukou je louka červnová.
Na jakou notu Medard zahraje, na tu se bude celý měsíc tancovat.
Svatá Magdaléna musí oplakávat své hříchy.

Květnová nadílka sněhu překvapila i starousedlíky 
Předpovědi počasí málokdo věřil.
Nebylo to chmýří z odkvetlých pampelišek, nebyly to ani okvětní lístky kvetoucích třešní. 

Ta bílá nadílka byl nefalšovaný sníh! A žádná „jedna vločka honí druhou“, jak by se na 3. května 
slušelo. 

Nebo že by? … se ty vločky opravdu honily, až předháněly? Místy to totiž pěkně houstlo, vítr 
nezůstal pozadu. Prostě příval, za který by se paní Zima nemusela stydět.  Rázem jsme sahali 
do skříní po zazimovaném oblečení, po PPL posílali rodiče svým ratolestem na školu v přírodě 
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další věci. Zimní obutí by uvítal i kdekterý řidič. Tlačili jsme dodávku i oktávku! Vyjela technika. 
A druhý den? Všude tak 10 čísel čistě bílé peřiny, - 8 °C, klid, sluníčko - ukázkový „březnový“ 
den! LZ

foto Jan Hlaváček
V tyto dny byly v Deštném překonány teplotní rekordy 
4. května z r. 1977 – 4,5°C - 8,2 °C
5. května z r. 1997 – 3,6 °C - 5,7 °C
6. května z r. 1962 – 2,4 °C  - 4,6 °C
Pozn.  Měřeno v 2 m nad zemí. Jaromír Meier

Ze sportu 
Ohlédnutí za zimní sezónou 2010/2011
V dubnu skončila posledními závody úspěšná sezóna lyžařského oddílu TJ Sokol Deštné 

v Orlických horách. Jaká byla? Přece dobrá! Jen pro připomenutí: Na začátku sezóny působil 
v klubových barvách jeden reprezentant ČR. V průběhu přibyli dva další a pro novou sezónu 
má oddíl reprezentanty tři. V oddílové síni slávy se lesknou medaile z mistrovství republiky 
a oddíl samotný je vnímán jako republikový TOP oddíl. Ale popořádku:

Sjezdovka Hnědý vrch v Peci pod Sněžkou hostila ve dnech 4. – 6. 3. 2011 žákovské mis-
trovství republiky ve sjezdovém lyžování. Vrcholu sjezdové sezóny v Čechách se pravidel-
ně účastní kompletní lyžařská špička z celé republiky. Letošní závody byly proti těm loňským 
ve Špindlerově mlýně komornější, počasí a výborně připravená trať však divákům a závod-
níkům přinesla kvalitní 3 závody. Jako první se mladí sportovci spustili na trať Super G. Nej-
rychlejší žákovská disciplína, tvrdý podklad, rychlý závod. Závodníci TJ Sokol Deštné si v něm 



45

vedli takto: Mladší žáci: Tomáš Klinský zde začal svou úspěšnou jízdu mistrovstvím a dojel si 
pro titul vícemistra ČR. Jeho úspěch podpořil oddílový kolega Jan Ježek pátým místem. Starší 
žáci: Tomáš Nutil potvrdil svá předešlá umístění z této disciplíny a bral třetí místo, Kryštof Prei-
ninger po chybě v horní části tratě skončil jedenáctý. Mezi dívkami dojela na 14. místě Adéla 
Berkovcová.

Druhý den byl na programu slalom. Účinná organizace pořadatelského oddílu urychlila závo-
dy, takže dojem z nich byl určitě dobrý. Titul mistra České republiky pro Sokol Deštné vybojoval 
T. Klinský, Honza Ježek vyválčil sedmé místo. Ve starších žácích si pro vynikající 5. místo 
dojela A. Berkovcová, čímž přebrala po nemocné oddílové kolegyni L. Rydlové post nejlepší 
slalomářský republiky ročníku narození 1997.  K. Preininger po nepovedené první jízdě zabo-
joval a v druhém kole si dojel pro celkově šesté místo. Posledním závodem byl populární obří 
slalom. Zde T. Klinský zopakoval páteční výkon a umístil se na druhém místě, J. Ježek dojel 
sedmý. Ve starších žácích T. Nutil neudržel první příčku po prvním kole a „musel se spokojit“ 
s druhým místem. K. Preininger dojel na osmém místě, stejně jako A. Berkovcová mezi stejně 
starými dívkami. 

Úspěšné vystoupení deštenských závodníků na MČR jim vyneslo kromě cenných kovů také 
nominace na další zahraniční závody. Tomáš Klinský se mohl zúčastnit jako člen reprezen-
tačního družstva „A“ nejznámějších závodů žáků světa v Italském Topolinu (účast závodníka 
z Orlických hor po dlouhých 25 letech) a Kryštof Preininger s Luckou Rydlovou jeli reprezento-
vat Českou republiku na závody do Chorvatského Záhřebu.

Chorvatský Záhřeb, dějiště populárních závodů Světového poháru sjezdařů hostil ve dnech 
21. – 22. 3. 2011 tradiční mezinárodní závod žáků. Největší žákovská akce v Chorvatsku měla 
být stejně významná jako Skikritérium v Říčkách, chorvatští pořadatelé však letošní ročník 
o podobu mezinárodního závodu ošidili. Na vině může být i termín – o měsíc déle než normál-
ně, takže hlavní starostí organizátorů bylo, aby se vůbec mohl závod uskutečnit. Nakonec se 
jim i díky nočním mrazům podařilo na kopci pokrytém jarním kvítím sníh udržet a umožnit tak 
závodníkům ukázat jejich um. Místo plánovaného slalomu a obřího slalomu se však jely pouze 
dva slalomy. Pondělní vyhrála ve starších žákyních Češka Bára Průdková, Lucka Rydlová 
ze Sokola Deštné po nadějném 7. místě z prvního kola udělala v kole druhém velkou chybu 
a propadla se na 11. příčku. Kryštof Preininger se v už dost rozbité trati nevyvaroval drobných 
chyb a po prvním kole fi guroval až v druhé desítce, ve druhé jízdě však zabojoval a posunul 
se na devátou příčku. V soutěži národů jsme po prvním dni byli na druhém místě o 40 bodů 
za domácími Chorvaty a o 5 bodů před Slovinskem. V neděli se našim závodníkům, stejně jako 
ostatním reprezentantům ČR vůbec nedařilo a nikomu se nepodařilo závod dokončit. V soutěži 
národů Česká republika klesla na třetí místo. Podobně jako nedělní závod dopadla i účast 
Tomáše Klinského na závodech v Italském Topolinu. Na obtížné trati nedokončil ani jeden 
závod. Samotná účast na asi nejslavnějších závodech žákovských kategorií je však ohromným 
úspěchem.

VI. RKZ - Český pohár Finále - Head cup 25. – 27. 3. 2011
Albrechtice v Jizerských horách. Poslední republikové závody roku za účasti kompletní čes-

ké špičky. 
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Obří slalom 
Mladší žáci: 2. Tomáš Klinský
Starší žáci: 5. Kryštof Preininger
Slalom I.
Starší žáci: 4. Kryštof Preininger
Slalom II.
Starší žáci: 4. Kryštof Preininger
 3. Lucie Rydlová
 7. Adéla Berkovcová
Český pohár celkově:  Mladší: 2. Klinský, 6. Ježek
 Starší: 10. Rydlová, 11. Berkovcová
   6. Preininger, 9. Nutil

Vist cup Finále - UKZ – Královehradecký kraj 2. – 3. 4. 2011
Na sjezdovce Stoh ve Špindlerově Mlýně zakončili mladí sjezdaři ze Sokola Deštné svoji 

domácí závodní sezónu. Pro Kryštofa Preiningera měl tento víkend nádech nostalgie, neboť se 
rozloučil se žákovskými kategoriemi. Na podzim přechází mezi juniory, kde se bude střetávat 
i s naší špičkou z kategorie dospělých.  

V sobotním obřím slalomu starších žákyň se Lucie Rydlová ve své slabší disciplíně vyvaro-
vala chyb a po odvážné jízdě na hranici možností se ve druhém kole posunula druhým nejlep-
ším časem z 5. na 2. místo, což jí nakonec zajistilo místo v české reprezentaci na příští rok. 
Druhá deštenská starší žákyně Adéla Berkovcová nedojela na těžké trati první kolo, nikterak jí 
to ale náladu nepokazilo, neboť jí reprezentace už nemohla uniknout. Kryštof Preininger zajel 
ve druhém kole také druhý nejlepší čas, na zlepšení pátého místa to však nestačilo.

V neděli byl na programu slalom, závodníky přivítala zmrzlá sjezdovka, ale také sluníčko, 
díky kterému trať rychle měkla a zpomalovala se. Berkovcová zajela první kolo pátý čas, 
Rydlová částečně doplatila na los a s vyšším startovním číslem 13 byla až osmá. Ve druhém 
kole naopak vyrazila před svými největšími soupeřkami a jízdou vabank zajela o 1,09 s nej-
rychlejší čas, což v součtu nestačilo jen na vítěznou Veroniku Rečkovou. Ta je o rok starší, 
takže Lucka Rydlová potvrdila svoji pozici nejlepší české slalomářky ročníku nar. 1997, na které 
se drží již třetí rok. Kryštof Preininger také zajel výborné druhé kolo (o 0,01 druhý) a posunul se 
o jednu příčku na třetí místo. Adéla Berkovcová zakončila pátým místem svoji nejlepší sezónu, 
když v součtu bodů za obě disciplíny skončila v českém žebříčku na prvním místě. 

Závodů ve Špindlerové Mlýně se nezúčastnil další deštenský závodník, mistr republiky 
ve slalomu ml. žáků, Tomáš Klinský, který se připravoval na přijímací zkoušky na gymnázium. 
I on však měl již dříve díky celkovému druhému místu jistou nominaci v týmu České republiky. 
Kryštof Preininger se umístil v žebříčku závodníků ročníku nar. 1996 na šestém místě, mladší 
žák Jan Ježek (1998) skončil sedmý.

 Činily se i naše mladší děti. Pravidelně se účastnili regionálního závodu – „Pohár Orlických 
hor“ – (celkem 6 závodů), a  Amer Fun Cupu 2011 - neofi ciálního MČR přípravek.
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Zde jsou výsledky:
Orlický pohár:
Přípravka: Přípravka:
5. Šormová Barbora 2. Morávek Roman
9. Natálie Macková 5. Kosina Kilián
10. Andrea Kolbe 7. Souček Libor
 14. Souček Michal
 20. Liebich Jáchym

Předžákyně: Předžáci:
1. Hradilová Johana 3. Gorski Filip
2. Doksanská Anna 4. Raupach Jan
7. Jančaříková Anna 6. Liebich Johan
10. Morávková Anna 8. Krejčíř Petr
16. Balounová Anna Marie
18. Nováková Adéla

Mladší žákyně: Mladší žáci:
4. Veselá Denisa 4. Novák Jakub

Starší žákyně: Starší žáci:
3. Pavlovová Anna 3. Kulka Martin
4. Balounová Kamila 4. Novák Vít
 6. Kosina Petr
 8. Dařílek Jan
 
Amer Fun Cup 2011
Přípravka dívky: Přípravka chlapci:
18. Barbora Šormová 21. Roman Morávek
30. Adéla Šormová 24. Kilián Kosina
37. Natálie Macková 34. Michal Souček
 41. Libor Souček

Předžákyně: Předžáci
7. Johana Hradilová 13. Filip Górski
16. Anna Doksanská 24. Jan Raupach
45. Eva Morávková
45. Anna-Marie Balounová

V pátek 9. 4. 2011 se ve francouzském Val d´ Isere jelo SuperG v rámci mezinárodních 
závodů žáků. Na trať se vydali i dva závodníci ze Sokola Deštné -  Kryštof Preininger a Tomáš 
Nutil. Oba jako členi reprezentačního týmu. Výsledky: Slalom: Starší žáci – 48. Kryštof Prei-
ninger,  SupeG: Starší žáci – 45. Tomáš Nutil, 81. Kryštof Preininger. Symbolicky tak ukon-
čili úspěšnou sezónu celého oddílu. Sezónu, kdy Tomáš Klinský získal titul mistra republiky, 
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celkem 4 závodníci se účastnili některého závodu v zahraničí a pro další sezónu má tři repre-
zentanty ČR. Tomáš Klinský svými výbornými stabilními výkony si vyjel právo startu v národních 
barvách i ve starších žácích, ve starších dívkách pak Sokol Deštné obsadil dvě ze tří reprezen-
tačních míst. Adéla Berkovcová jako č. 1, Lucka Rydlová jako č. 3. Výše zmiňovaní žáci Kryštof 
a Tomáš postupují do kategorie mladších juniorů, která je pro kariéru sjezdařů zlomová. Závodí se 
ve stejných tratích s muži a staršími juniory, přičemž se jezdí v pořadí od nejstarších. Takže dojet 
závod v rozbité trati je velice těžké. Budeme přát klukům hodně štěstí. V následujících týdnech 
čekala nejen závodníky, ale i trenéry T. Klinského a R. Jakoubkovou zasloužené volno. 

V letošní sezóně s tréninky významně pomáhali i Tomáš Pokorný, který kompletně zajišťoval 
tréninky žákovského B družstva, a Nikča Klinská s Vaškem Rydlem, kteří se při tréninkách 
věnovali především kategoriím přípravky a předžactva. Všichni dohromady pak zajišťovali 
při závodech seriálu Pohár Orlických hor doprovod našich závodníků. 

Příprava na nový ročník začala v půlce května všeobecnými testy. Pravidelné tréninky 
pak vyvrcholí o prázdninách, kdy se naše děti zúčastní dvou soustředění.

Sportu zdar!!! Luděk Preininger ml.

Vasův běh
Již tradičně se první březnovou 

neděli koná ve středním Švédsku dál-
kový běh na lyžích – Vasův běh. Tento 
závod je se svými 90 kilometry nejdel-
ším veřejným závodem na světě a mezi 
lyžaři je doslova a do písmene pojmem. 
Každoročně se ho zúčastní maximál-
ní možný počet závodníků, který je 
stanoven na 16 000. V letošním roce, 
v neděli 6. března 2011, se na start 
závodu postavili i dva „dešteňáci“ 
– Lukáš a Jiří Zatloukalovi.   

Startuje se v 8 hodin na veliké louce 
u městečka Sälen. Po dvoukilometro-
vém stoupání turistickou sjezdovkou 
se trať až do cíle klikatí kolem jezer, 
přes lesy a vesničky, ve kterých jsou 
po 10 až 15 km občerstvovací stani-
ce, kde se závodníci mohou občerst-
vit, mimo jiné vyhlášenou borůvkovou 
polévkou. 

Cíl závodu je ve městě Mora, do něhož účastníci musejí doběhnout během dvanácti hodin 
od startu a kde je pro ně připravena sprcha, teplé jídlo a pamětní diplom. Zde stojí za zmín-
ku skvělá a promakaná organizace, neboť zvládnout nápor tolika lidí bez jediného zaváhání 
a problému zasluhuje uznání. 
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Našim klukům se dařilo a proměnili svůj první start v tomto nelehkém závodě ve velmi pěkný 
úspěch. Přes nevýhodnou startovní pozici (startovali z poslední, desáté vlny na pořadí 13000) 
Lukáš dojel do cíle v čase 6 hodin 48 minut a obsadil v silné světové konkurenci 4562 místo. Jeho 
otec Jiří s časem 6 hodin 56 minut skončil na 4913 místě. Masovost tohoto závodu jasně dokazuje 
fakt, že kluci byli za sebou pouhých 8 minut a přitom je v pořadí dělí neuvěřitelných 351 míst. To 
také, dle jejich vyjádření, byla jediná stinná stránka, která ovšem nemohla zkazit obrovské nad-
šení a spoustu zážitků z absolvování tohoto krásného a pro lyžaře naprosto magického závodu. 
Oba dva nevylučují, že se ještě někdy do Švédska, na slavný Vasův běh, vrátí. JB

(s přispěním Lukáše Zatloukala)

O´Neill Soldiers 2011 powered by Phillips 
O druhém březnovém víkendu proběhla v Orlických horách unikátní událost. Sjeli se tam 

jedni z nejlepších freestylových lyžařů nejen z Evropy, aby se zúčastnili závodu O´Neill Sol-
diers powered by Phillips. Freeski je novodobá disciplína akrobatického lyžování, která vznikla 
tak, že boulaři, omezení pravidly jízdy v boulích, začali hledat směr kam posunout dále své 
jezdecké schopnosti. Inspirací se jim při tom stal snowboard. Jeho možnost jízdy jak popředu, 
tak pozadu, se jim stala vzorem a tak byly vyrobeny první lyže se zdvihnutými špičkami i patka-
mi, aby tak umožnily jízdu, odrazy, dopady a skoky pozadu. Spousta boulařů se tak přesunula 
do snowparků za snowboardisty a začali zdolávat stejné překážky, mezi něž patří například 
U-rampa, která se stane první freeski olympijskou disciplínou pro SOCHI 2014. Ta však nebyla 
středem zájmu tentokrát.

V Deštném v Orlických horách byl totiž v místním Gravity snowparku postaven skok monu-
mentálních rozměrů. Odraz měl výšku 7,5 m a minimální vzdálenost, kterou museli závodníci 
přeskočit, činila úctyhodných 20 m. Optimální skoky tak dosahovaly výšky až 10 m nad okolní 
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sjezdovky a vzdálenosti 25 až 30 m letu. To už jsou natolik zajímavé parametry, že lákají i špič-
kové jezdce. O´Neill Soldiers powered by Phillips se letos zúčastnili sportovci z kupříkladu Pol-
ska, Velké Británie či dokonce Kanady. Přijela také česká špička, která se rozhodně nenechala 
zahanbit a na domácím bitevním poli válcovala pozvané profesionály.

„Celá akce se nesla v duchu pohraniční bitvy. Okolí Deštného je poseto spoustou menších 
i větších předválečných bunkrů a pevnostních objektů. To nás zaujalo a rozhodli jsme se závod 
stylizovat jako bitvu o bunkr, jehož tvary nesl i samotný skok,“ prohlásil organizátor Jan Prouza.

 Bitva byla dvoudenní.  V pátek 11. března proběhla kvalifi kace otevřená všem závodníkům 
a v sobotu samotné fi nále, do kterého mezi pozvané top jezdce postoupili pouze 4 kvalifi kovaní borci. 

Zatímco v pátek závodníkům počasí moc nepřálo, sobotní fi nále se za jasného poča-
sí odehrávalo nevídané. Závod byl veden systémem play-off, kdy byli jezdci rozlosováni 
do 8 dvojic. Utkali se vždy jeden proti jednomu v technickém a stylovém triku. A když bylo skóre 
nerozhodné, hod mince určoval, zdali pojedou rozhodující skok technický, či stylový. K vidění 
byly obrovské rotace i dvojitá salta. Skrze šablonu pavouka se do fi nálové čtveřice probojovali 
4 jezdci, z nichž každý měl k dispozici pět pokusů, z nichž se dva nejlepší bodově hodnotily. 
To jezdcům umožnilo zariskovat a vytasit se s tím nejobtížnějším, co umějí. Bohužel smolař 
závodu byl i jeden z adeptů na prvenství, Daniel Hanka, který upadl v tréninku při dvojité rotaci 
„přes hlavu“ a nepříjemně si narazil bok. To mu neumožnilo dále pokračovat. Do fi nále pak 
s úspěchem postoupili tři Češi a jeden jezdec z Polska, kteří si rozdělili fi nanční ohodnocení 
v částce € 2000. 

Závěrečné pořadí tedy je:
1. Marek Skála (CZE)
2. Robin Holub (CZE)
3. Szczepan Karpiel (POL)
4. Lukáš Pospíchal (CZE)
„Ze závodu jsem byl příjemně překvapen. Přestože jsem spadl a nepostoupil do fi nále, 

musím chválit. Líbil se mi skok a hlavně vysoká úroveň místních borců. Organizace neměla 
chybu a závěrečná párty s koncertem byla opravdu zážitek,“ nechal se slyšet jeden z pozva-
ných profesionálů Thomas Théberge z Kanady, „doufám, že se budu moci zúčastnit i za rok!“ 

O´Neill Soldiers 2011 jsou v tuto chvíli již minulostí, ale organizátoři pomalu začínají připra-
vovat následující ročník. Zcela jistě to bude opět podívaná, která bude stát za to. Jan Pavlis

Jezdectví
Kalendář plánovaných akcí:
25. a 26. června 2011 
Drezurní jezdecké závody, mistrovství Východočeské oblasti v drezuře, kvalifi kace pro fi nále 

českého drezurního poháru
30. a 31. července 2011 
Westernové závody
Začátky soutěží od 9.30 h, občerstvení zajištěno po celou dobu konání závodů.
 Eva Kotyzová



51

Fotbal 
Fotbal v Deštném v Orlických horách – mistrovská soutěž 2010/2011, jarní část 2011
Náš fotbalový tým TJ Sokol Deštné v O. h. v sezoně 2010/2011  v Krajské mistrovské fotbalové 

soutěži I. B tř. sk. B do jarní části 2011 nastoupil z 5. místa, na němž skončil v části podzimní.  
Nástup do jarní části soutěže se našemu týmu příliš nevydařil, i když se všichni hráči velice 

snažili. Tým postihla zranění, některá dokonce budou vyžadovat dlouhodobější léčení, nemo-
ci a další nepříznivé okolnosti. Přestože byl tým o dva hráče doplněn, nedostatečná hráčská 
základna zůstává problémem. To se ukazuje především v případě zranění. V některých utká-
ních bylo k dispozici pouze 11 hráčů, nastupovali tedy bez náhradníků. I přes tento hendikep 
se tým snažil podávat co nejlepší výkony. Tato situace se bude řešit po skončení mistrovské 
soutěže 2010/2011. Do jejího konce zbývají tři utkání. Coby nováček v mistrovské soutěži je 
náš tým zatím na velice slušném 6. místě. Od nás fanoušků si za své výkony při utkáních 
a za reprezentaci obce Deštné v Orlických horách zaslouží velké poděkování.   

Chci také poděkovat celému realizačnímu týmu za podporu a pomoc. Poděkování také 
patří sponzorům, a to Sport bar-herna Michal Veselý a Penzion Karolina, divadelnímu spolku 
Kačenka za zapůjčení části zvukové techniky na ozvučení domácích utkání, dále manželům 
Donátovým za poskytnutí občerstvení. Mimořádné poděkování paří pánům Danielu Fidlerovi 
a Petru Cejnarovi za celoroční starost o hřiště a hráčské zázemí. 

Tímto článkem Vás chci mj. pozvat na závěrečné poslední utkání mistrovské fotbalové sou-
těže 2010/2011, které se odehraje na domácím hřišti v sobotu 18. června 2011 od 17:00 h. 
Hostujícím týmem bude Lokomotiva Hradec Králové. Přijďte fandit deštenskému týmu.

Z vlastních postřehů při utkáních našeho deštenského fotbalového týmu napsal JaK.

Tabulka po 23. kole k 29. 5 .2011
Pořadí  Tým Zápasy V R P Skóre +/- Body

1 Předměřice 23 16 4 3 65:32 33 52 
2 Ohnišov 23 13 3 7 48:33 15 42 
3 Malšovice 23 11 7 5 44:33 11 40 
4 Nové Město 23 10 5 8 51:38 13 35 
5 Borohrádek 23 10 5 8 57:51 6 35 
6 Deštné v O.h. 23 10 4 9 52:48 4 34 
7 Lokomotiva HK 23 9 5 9 43:45 -2 32 
8 Albrechtice 23 8 4 11 44:48 -4 28 
9 Provodov 23 8 4 11 35:49 -14 28 

10 Probluz 23 8 4 11 33:49 -16 28 
11 Černíkovice 23 8 4 11 44:45 -1 28 
12 České Meziříčí 23 6 9 8 30:36 -6 27 
13 Vamberk 23 6 4 13 33:53 -20 22 
14 Dohalice 23 6 2 15 25:44 -19 20 
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Deštník – zpravodaj obce Deštné v O. h.
Registrován Ministerstvem kultury ČR pod reg. č. MK ČR 11921

Vychází 4x ročně, náklad jednoho vydání je 300 kusů.
Uzávěrka tohoto vydání byla 15. května, uzávěrka dalšího čísla je 15. srpna 2011.

Otištěné příspěvky mohou být stanoviskem autora a nemusí vyjadřovat postoje vydavatele!
Redakční rada: ing. Jiří Beran (JB), Jaroslav Karban (JaK), Alena Křížová (AK),

Hana Pavlíčková, Lenka Zábranská (LZ).
Adresa: Obecní úřad, 517 91 Deštné v Orl. horách č. 61

tel.: 494 663 193, fax: 494 663 187
e-mail: obec.destne@onet.cz

cena: 15,- Kč


